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§ 153 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens
sammanträde den 7 juni 

Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 7 juni 2023. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna.

Anmälningar 
• STK23202654        Cirkulär 23:25: Arbetsdomstolens dom 2022 nr 53 om påstått    
missgynnande i strid med 16 §  föräldraledighetslagen

• STK-2023-67-7  Protokoll KCS 2023-06-02
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§ 154 Redovisning av delegerade beslut till kommunstyrelsens 
sammanträde den 7 juni 

 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen 6 kap §§ 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 1. 

Beslutsunderlag 
• Protokoll KSAU 2023-05-02 
• Protokoll KSAU 2023-05-08 
• Protokoll KSAU 2023-05-15 
• Protokoll KSAU 2023-05-22 
• Justerat protokoll AGU 2023-05-16 - signerat 
• Sammanställning delegationsbeslut KS 230607 
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§ 155 Remiss från Socialdepartementet - Från delar till helhet - 
Tvångsvården som en del av en sammanhållen och 
personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5) 

STK-2023-346 
 
Sammanfattning 
Socialdepartementet har gett Malmö stad möjlighet att lämna synpunkter på föreliggande 
slutbetänkande från Samsjuklighetsutredningen (S 2020:08), SOU 2023:5, Från delar till helhet 
– Tvångsvården som en del av en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja. Utredaren har haft i 
uppdrag att analysera och lämna förslag på lagstiftning som utgår från enskildas behov, och 
ges samordnat för personer med samsjuklighet, missbruk och beroende och psykiatrisk 
diagnos eller närliggande tillstånd. Malmö stad har tidigare lämnat yttrande i delbetänkandet 
Från delar till helhet - En reform från samordnade, behovsanpassade personcentrerade insatser till personer 
med samsjuklighet (SOU 2021:93). I yttrandet ställde sig Malmö stad i huvudsak positiv till 
utredningen men menade att det skulle kräva omställningar för kommuners organisationer 
och anpassningar till andra huvudmän, med resurskrävande insatser som följd. 
 
I slutbetänkandet föreslås regleringar i lagar. Lag (1988:870) om vård av missbrukare 
upphör. Lagen (1991:1128) om psykiatrisk tvångsvård (LPT) kompletteras och förändras. 
Förslagen handlar om hur samhället ska stödja personer med psykisk ohälsa och skadligt 
bruk och beroende (tidigare benämnt missbruk), en målgrupp som ofta faller mellan 
stolarna i nuvarande system. Förslagen syftar till att vårdkedjan ska bli mer individanpassad 
och sammanhållen. För både kommuner och regioner innebär förslagen påtagliga 
förändringar. Förlagen medför att regionernas hälso- och sjukvård får ansvaret för all 
tvångsvård till målgruppen. Kommunernas socialtjänst ska arbeta med att stödja med 
boende, sysselsättning och personligt stöd, vilket innebär en stor omställning av arbetet 
med målgruppen. Förslagen leder till ökade krav på samverkan med regionen och att nya 
arbetssätt behöver utvecklas. Minskade kostnader väntas för socialtjänsten när tvångsvård 
ska utföras av regionen, men det är svårt att förutspå kostnaderna för socialtjänsten vad 
gäller målgruppen. 
 
Arbetsmarknads- och socialnämnden samt funktionsstödsnämnden har lämnat yttranden. 
Nämnderna är i huvudsak positiva till förslagen men anser att reformen kommer att kräva 
omställning i Malmö stads socialnämnders uppdrag och anpassningar i förhållande till 
brukare. 
 
Förslaget är att godkänna förslag till yttrande och skicka yttrandet till Socialdepartementet.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet. 
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Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Funktionsstödsnämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 270 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Remiss från Socialdepartementet - Från delar till 

helhet -Tvångsvården som en del av en sammanhållen och personcentrerad 
vårdkedja (SOU 2023:5) 

• Förslag till yttrande KSAU 230529 Remiss från Socialdepartementet - Från delar till 
helhet -Tvångsvården som en del av en sammanhållen och personcentrerad 
vårdkedja (SOU 2023:5) 

• Remiss från Socialdepartementet - Från delar till helhet -Tvångsvården som en del 
av en sammanhållen och personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5) 

• Från delar till helhet -Tvångsvården som en del av en sammanhållen och 
personcentrerad vårdkedja (SOU 2023:5) 

• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230426 § 118 
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden 
• Funktionsstödsnämnden beslut 230424 § 49 
• Remissvar från funktionsstödsnämnden 
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§ 156 Remiss från Finansdepartementet - Likvärdiga krav på mål och 
riktlinjer för alla utförare av kommunal verksamhet 

STK-2023-458 
 
Sammanfattning 
Finansdepartementet föreslår i en promemoria att kommunfullmäktiges program med mål 
och riktlinjer för kommunala angelägenheter som utförs av privata utförare ska gälla såväl 
privata utförare som verksamhet som bedrivs i egen regi. Syftet med förslaget är att det ska 
råda likvärdiga villkor oavsett utförare. Stadskontoret delar Finansdepartementets 
bedömning i sak: det saknas anledning att ställa olika krav på kommunal verksamhet 
beroende på vem som är utförare. Stadskontoret tycker dock inte att detta motiverar 
förslaget till lagändring. Förslaget är inte ändamålsenligt eftersom ansvaret för den 
kommunala verksamheten (och styrning och uppföljning av densamma) redan regleras i 
kommunallagen. Om en lagändring kommer till stånd (vilket stadskontoret alltså inte 
förespråkar) är det viktigt att Sveriges kommuner kan beskriva styrningen och 
uppföljningen av verksamheten på en tämligen övergripande nivå. Skälen är behovet av ett 
betydande handlingsutrymme och principen om kommunal självstyrelse. Förslaget är att 
godkänna förslaget till yttrande och skicka det till Finansdepartementet.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 

   

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar att kommunstyrelsen ställer sig positiv till de förslag om 
lagändringar som föreslås i promemorian med instämmande av Anton Sauer (C) och 
Magnus Olsson (SD). 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
  

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 2. 
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 269 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Remiss från Finansdepartementet - Likvärdiga 

krav på mål och riktlinjer för alla utförare av kommunal verksamhet 
• Förslag till yttrande KSAU 230529 Remiss från Finansdepartementet - Likvärdiga 

krav på mål och riktlinjer för alla utförare av kommunal verksamhet 
• Promemoria - Likvärdiga krav på mål och riktlinjer för alla utförare av kommunal 

verksamhet 
• Remiss från Finansdepartementet - Likvärdiga krav på mål och riktlinjer för alla 

utförare av kommunal verksamhet 
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§ 157 Remiss från Socialdepartementet - Ett statligt huvudmannaskap för 
personlig assistans (SOU 2023:9) 

STK-2023-463 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjlighet att lämna synpunkter på huvudmannaskapsutredningen från 
Socialdepartementet. Titeln är Ett statligt huvudmannaskap för personlig assistans SOU 
2023:9. Personlig assistans regleras i Lag (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) och i socialförsäkringsbalken. Utredningens huvudförslag är att all 
finansiering och beslut om personlig assistans blir ett ansvar för staten genom 
Försäkringskassan. 
 
Nuvarande system innebär ett delat huvudmannaskap mellan kommuner och regioner. Nu 
föreslås att kommunerna inte längre ska betala de första 20 timmarna per vecka av 
assistansersättningen. Förslagen innebär att kommunernas beslut ska överföras till staten. 
Kommuner ska fortsatt ansvara för att utföra personlig assistans om det finns behov av 
det. Det yttersta ansvaret ska regleras i LSS innebärande att kommuner ska vara garanten 
för att den enskilde får den insats den har rätt till. 
 
Utredningens huvudförslag om kvalifikation, för rätten till att beviljas insatsen personlig 
assistans, innebär ingen förändring. Alternativförslaget är att rätten till personlig assistans 
beviljas först vid minst tre timmars sammanvägda grundläggande och andra personliga 
behov. För assistansanvändaren medför förslaget, med beslut om personlig assistans via 
Försäkringskassan, att de inte begränsas geografiskt till en kommun. Den dubbla 
administration och handläggning som sker i kommuner och staten förväntas minska. 
Samtliga förslag föreslås att börja gälla 1 januari 2026. 
 
Yttrande har lämnats från funktionsstödsnämnden. Förslaget är att i huvudsak ställa sig 
positiv till utredningens förslag.  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrande till 
Socialdepartementet. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 3. 

Beslutet skickas till  
Socialdepartementet 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 287 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Remiss från Socialdepartementet - Ett statligt 

huvudmannaskap för personlig assistans (SOU 2023:9) 
• Förslag till yttrande KSAU 230529 Remiss från Socialdepartementet - Ett statligt 

huvudmannaskap för personlig assistans (SOU 2023:9) 
• Remiss från Socialdepartementet - Ett statligt huvudmannaskap för personlig 

assistans (SOU 2023:9) 
• Ett statligt huvudmannaskap för personlig assistans (SOU 2023:9) 
• Funktionsstödsnämnden beslut 230522 §58 
• Remissvar från funktionsstödsnämnden 
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§ 158 Remiss från Finansdepartementet - Postfinansieringsutredningen 
(SOU 2023:4) 

STK-2023-433 
 
Sammanfattning 
Finansdepartementet har berett Malmö stad tillfälle att yttra sig över betänkandet 
Postfinansieringsutredningen (SOU 2023:4) som bland annat har sett över möjliga 
finansieringsmodeller för den samhällsomfattande posttjänsten. Samhällsutvecklingen 
påverkas starkt av digitaliseringen och detta leder till ändrade kommunikationsmönster och 
sjunkande brevvolymer. Den samhällsomfattande posttjänsten bör enligt utredningen 
behålla nuvarande omfattning av tjänster. För att minska kostnaderna föreslår man en 
övergång till utdelning av post var tredje dag i stället för varannan dag. Förordningen om 
statlig ersättning för tillhandahållande av den samhällsomfattande posttjänsten samt övriga 
författningsändringar föreslås träda i kraft den 1 juli 2024. 
 
Mot bakgrund av den korta remisstiden och att konsekvenserna av förslaget bedöms som 
ringa för staden har ärendet inte remitterats till övriga nämnder eller förvaltningar. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Finansdepartementet. 

Beslutet skickas till  
Finansdepartementet 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 286 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Remiss från Finansdepartementet - 

Postfinansieringsutredningen (SOU 2023:4) 
• Förslag till yttrande KSAU 230529 Remiss från Finansdepartementet -  

Postfinansieringsutredningen (SOU 2023:4) 
• Remiss från Finansdepartementet - Postfinansieringsutredningen (SOU 2023:4) 
• Posttjänst för hela slanten - finansieringsmodeller för framtidens 

samhällsomfattande posttjänst SOU 2023:4 
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§ 159 Återrapportering av beviljade medel för genomförande av 
konsultutredningar avseende infångning och lagring av 
växthusgaser för att uppnå nettonollutsläpp 

STK-2022-340 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beviljade i juni 2021 miljönämnden 900 000 kronor till 
genomförande av konsultutredningar som underlag för att Malmö stads organisation ska 
uppnå nettonollutsläpp. Återrapporteringen behandlades i kommunstyrelsens arbetsutskott 
i maj 2022. Bedömningen var då att de beviljade medlen använts i enlighet med 
intentionerna. En del av arbetet hade dock blivit försenat varför miljönämnden 
uppmanades att återkomma med en kompletterande återrapportering. Miljönämnden har 
nu gjort detta och stadskontorets bedömning är att den kompletterande rapporteringen 
möter förväntningarna. Förslaget är att godkänna återrapporteringen och lägga den till 
handlingarna. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen och lägger den till handlingarna. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 4. 

Beslutet skickas till  
Miljönämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 278 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Återrapportering av beviljade medel för 

genomförande av konsultutredningar avseende infångning och lagring av 
växthusgaser 

• Miljönämnden beslut 230126 § 28 med Särskilt yttrande (M) 
• Rapport Klimatberäkningar Malmö stad 
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§ 160 Återrapportering av medel ur klimatstrategisk budget 2022 

STK-2023-596 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslöt i budget 2022 om extra satsning på miljöfrågor genom att 
tillföra en klimatstrategisk satsning på 10 100 000 kronor. Detta är en redogörelse för hur 
medlen har använts. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att godkänna 
återrapporteringen. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen och lägger den till handlingarna. 

   

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 5. 

Beslutet skickas till  
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230522 § 260 
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Återrapportering till kommunstyrelsen av medel 

ur klimatstrategisk budget 2022 
• Beslut KS 220817 §262 med reservation från (SD) och särskilt yttrande från (M+C) 
• Miljönämnden beslut 230329 § 59 
• Tjänsteskrivelse från miljöförvaltningen 
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§ 161 Fördelning av medel inom staden ur klimatstrategisk budget 2023

STK-2023-661 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har i budget 2023 beslutat om extra satsning på klimat- och 
miljöfrågor genom att tillföra en klimatstrategisk satsning på 10 000 000 kronor som är 
tänkt att fördelas mellan de tekniska nämnderna och kommunstyrelsen. Stadskontoret 
föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen besluta om fördelning 
av medel i enlighet med förslaget. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen tilldelar kommunstyrelsen 2 000 000 kronor från
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbetet kring
klimatanpassning och resiliens.

2. Kommunstyrelsen tilldelar kommunstyrelsen 500 000 kronor från
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för medfinansiering
STRING och vätgasprojektet GREATER4H.

3. Kommunstyrelsen tilldelar miljönämnden 1 000 000 kronor från kommunstyrelsens
anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom klimatanpassning och
resiliens, förnybar energiförsörjning, cirkulär utveckling samt minskade utsläpp och
lokal miljö.

4. Kommunstyrelsen tilldelar stadsbyggnadsnämnden 4 200 000 kronor från
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom
klimatanpassning och resiliens, förnybar energiförsörjning, hållbar mobilitet samt
minskade utsläpp och lokal miljö.

5. Kommunstyrelsen tilldelar servicenämnden 1 000 000 kronor från
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom
förnybar energiförsörjning.

6. Kommunstyrelsen tilldelar tekniska nämnden 1 300 000 kronor från
kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering för arbete inom
klimatanpassning och resiliens.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på punkt 3, 4 och 5 ur kommunstyrelsens arbetsutskotts 

16



förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 6. 

Beslutet skickas till
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Servicenämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230522 § 265
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Fördelning av medel inom staden ut

klimatstrategisk budget 2023
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§ 162 Finansrapport 2023; april

STK-2023-51 

Sammanfattning 
I finansrapporten redovisas en avstämning mot de gränsvärden som anges i finanspolicyn 
och en sammanställning av kommunens likviditets- och lånesituation per den 30 april 2023. 

Ingen avvikelse mot finanspolicyn har förekommit under perioden januari - april. 

Kommunens räntebärande nettofordran, exklusive pensionsavsättningar, uppgick till +2 
828 mnkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner Finansrapport april 2023 och lägger den till
handlingarna.

Beslutet skickas till
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen, Finansenheten 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 274
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Finansrapport april 2023
• Finansrapport april 2023
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§ 163 Grön obligationsrapport 2022

STK-2023-88 

Sammanfattning 
I enlighet med Malmö stads Ramverk för gröna obligationer, ”Green Bond Framework”, 
ska staden årligen publicera en rapport som beskriver fördelningen av de gröna 
investeringarna som finansierats med gröna obligationer samt klimat- och miljöeffekter av 
dessa investeringar. Denna rapportering återfinns i bilagd Grön obligationsrapport 2022. 

Under 2022 har Malmö stad emitterat en grön obligation till ett värde av 400 mnkr. Det 
totala beloppet utstående gröna obligationer var 4 600 mnkr per den 31 december 2022, 
vilket utgjorde 32 % av kommunens totala upplånade medel. Gröna investeringar som 
godkänts av Miljökommittén uppgick per 31 december 2022 till totalt cirka 8,3 mdkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen lägger Grön obligationsrapport 2022 till handlingarna.

Beslutet skickas till
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen, Finansenheten 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 275
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Grön obligationsrapport 2022
• Grön obligationsrapport 2022
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§ 164 Ekonomisk prognos per 30 april 2023, kommunfullmäktige FV001
och kommunstyrelsen FV102 

STK-2023-244 

Sammanfattning 
Stadskontoret har sammanställt ekonomisk rapport för kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen. Helårsprognosen för anslaget till kommunstyrelsen pekar mot ett 
överskott på 10 Mkr. För investeringarna pekar prognosen mot att investeringsutrymmet 
kommer att användas fullt ut. Kommunfullmäktiges helårsprognos visar ett överskott på 
0,7 Mkr. 

Som en konsekvens av löneöversynen i april har det gjorts justeringar av budgetområdenas 
kommunbidrag. Justeringen motsvarar sammanlagt 4,6 Mkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen omfördelar kommunbidrag per budgetområde med anledning av
löneöversynen per april 2023.

2. Kommunstyrelsen godkänner ekonomisk prognos 2023 för kommunfullmäktige
och ekonomisk prognos 2023 för kommunstyrelsen.

Beslutet skickas till
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadsrevisionen 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230522 § 259
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Ekonomisk prognos per 30 april 2023,

kommunfullmäktige FV001 och kommunstyrelsen FV102
• Ekonomisk prognos 2023 KS
• Ekonomisk prognos 2023 KF
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§ 165 Malmö stads befolkningsprognos 2023-2033

STK-2023-72 

Sammanfattning 
Malmö stad tar varje år fram en prognos över befolkningen i Malmö. Prognosen görs för 
innevarande år samt 10 år fram i tiden för staden som helhet och fem år fram i tiden för 
geografiska områden inom Malmö. Det görs även en utblick för de geografiska områdena 
fram till 2033. Prognosen tar hänsyn till aktuella demografiska förändringar i fruktsamhet, 
dödlighet och flyttmönster. 

Prognosen gäller den folkbokförda befolkningen. De som kommer från Ukraina till Sverige 
och Malmö har rätt till ett tillfälligt uppehållstillstånd i enlighet med EU:s 
massflyktsdirektiv. De som uppehåller sig i Sverige med hjälp av ett sådant 
uppehållstillstånd folkbokförs inte och räknas därmed inte in i prognosen. Utvecklingen 
gällande de ukrainska flyktingar som bor i Malmö följs i rapportserien Migrationsdata Malmö. 

Under 2023 förväntas Malmös befolkning växa med ungefär 4 100 personer. År 2033 
förväntas det finnas ungefär 40 000 fler Malmöbor än det gjorde i slutet av 2022. Ökningen 
är som högst bland de som är 80 år eller äldre samt i gymnasieåldrarna, vilket ställer 
särskilda krav på välfärdsverksamheterna. 

Förslaget är att godkänna rapporten Malmö stads befolkningsprognos 2023–2033 samt att 
anmoda nämnderna och bolagen att beakta befolkningsprognosen som stöd i sin ordinarie 
planering. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten Malmö stads befolkningsprognos 2023–2033.

2. Kommunstyrelsen anmodar nämnderna och bolagen att beakta
befolkningsprognosen som stöd i sin ordinarie planering.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 7. 

Beslutet skickas till
Samtliga nämnder och bolag 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 276
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Malmö stads befolkningsprognos 2023-2033
• Befolkningsprognos för Malmö 2023-2033
• Migrationsdata Malmö mars 2023
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§ 166 Miljöredovisning 2022 - Uppföljning av Miljöprogram för Malmö stad
2021-2030 

STK-2023-440 

Sammanfattning 
Miljönämnden har översänt rapporten Miljöredovisning 2022 – Uppföljning av Miljöprogram för 
Malmö stad 2021–2030 till kommunstyrelsen. Rapporten är en del av miljönämndens 
återkommande uppföljning och redovisar ett urval av indikatorer samt goda exempel som 
speglar Malmö stads arbete mot målen i gällande miljöprogram.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige lägger Miljöredovisning 2022 – Uppföljning av Miljöprogram
för Malmö stad 2021–2030 till handlingarna.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar att ärendet ska behandlas av kommunfullmäktige och yrkar därför 
att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige besluta: 

1. Kommunfullmäktige lägger Miljöredovisning 2022 – Uppföljning av Miljöprogram för
Malmö stad 2021–2030 till handlingarna.

Helene Nanne (M) yrkar därutöver på två nya beslutspunkter:

2. Kommunfullmäktige ger stadens nämnder och helägda bolag i uppdrag att
återkomma med förslag på åtgärder för att uppnå målen i miljöprogrammet.

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en översyn av
de styrdokument som har bäring på målen i miljöprogrammet i syfte att förenkla
för stadens verksamheter att nå målen.

Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till punkt 1 Helena Nannes (M) yrkande. 

Anders Skans (V) yrkar bifall till punkt 1 i Helena Nannes (M) yrkande. 

Ärendet ajourneras klockan 13:15 för att sedan återupptas på nytt efter att resterande 
ärenden på dagens dagordning har behandlats. 
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Ärendet återupptas klockan 14:05 efter överläggningar inom partierna. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall punkt 1 i Helena Nannes (M) yrkande. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på punkt 2 och 3 i Helena Nannes (M) yrkande. 

Ordförande konstaterar att samtliga ledamöter är överens om att bifalla punkt 1 Helena 
Nannes (M) yrkande. Ordförande ställer sedan punkt 2 och 3 i Helena Nannes (M) yrkande 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå dessa punkter. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 8. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 9. 

Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 10. 

Beslutet skickas till
Miljönämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 277 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Miljöredovisning 2022 - Uppföljning av

Miljöprogram för Malmö stad 2021–2030
• Miljönämnden beslut 230216 § 38 med Särskilt yttrande (M) och (V)
• Tjänsteskrivelse från miljöförvaltningen
• Styrdokument Miljöprogram för Malmö stad 2021-2030
• Miljöredovisning 2022
• Klimatberäkningar Malmö stad
• Nulägesanalys Omställningsområde Klimatsmart konsumtion
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§ 167 Redovisning av genomfört arbete 2022 enligt handlingsplan för
arbetet 2019-2023 med att stärka Malmös roll som framtidens 
kuststad 

STK-2023-652 

Sammanfattning 
I maj 2019 antog kommunstyrelsen Handlingsplan för arbetet 2019-2023 med att stärka 
Malmös roll som framtidens kuststad. Handlingsplanen utgår från Malmö stads arbete med 
kust- och havsrelaterade frågor och är ett inriktningsdokument som syftar till att ge en 
samlad bild av pågående, planerade och tänkbara åtgärder och aktiviteter som stärker 
Malmö som kuststad. Miljönämnden ansvarar för samordningen av det övergripande 
arbetet med genomförandet av handlingsplanen. Detta ärende innehåller en redovisning 
från miljönämnden över genomfört arbete 2022. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen 
att lägga redovisningen till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner miljönämndens redovisning av genomfört arbete
2022 i enlighet med Handlingsplan för arbetet 2019-2023 med att stärka Malmös
roll som framtidens kuststad och lägger den till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 11. 

Beslutet skickas till
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 279
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Redovisning av genomfört arbete 2022 enligt

handlingsplan för arbetet 2019-2023 med att stärka Malmös roll som framtidens
kuststad

• Handlingsplan för arbetet 2019 - 2023 med att stärka Malmös roll som framtidens
kuststad

• Genomförda aktiviteter inom Framtidens kuststad 2018 - 2022
• Miljönämnden beslut 230329 § 61 med Särskilt yttrande (V) och (M)
• Tjänsteskrivelse från miljönämnden
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§ 168 Ansökan från Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund
om extra ekonomiskt stöd 

STK-2022-1523 

Sammanfattning 
Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund fick hösten 2022 ekonomiskt stöd 
om 800 000 kronor för verksamheten 2023, för delar av sin verksamhet från 
arbetsmarknads- och socialnämnden. Arbetsmarknads- och socialnämnden fördelar årligen 
organisationsbidrag till idéburna organisationer i Malmö med verksamhet inom det sociala 
området. På grund av föreningens ekonomiska svårigheter sedan antalet placeringar för 
skyddat boende minskat vänder sig föreningen nu till stadskontoret med en ansöka om 
extra ekonomiskt bidrag. 

Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund är en idéburen, icke-vinstdrivande 
förening, vars fokusområden är frågor som rör våld i nära relationer, hedersrelaterat våld 
och förtryck samt sexuellt våld. Föreningen erbjuder stöd för våldsutsatta kvinnor samt 
utbildning för yrkesverksamma. I dagsläget bemannas föreningen med en 
verksamhetssamordnare och kurator på vardera 80% vilket täcks av bidraget från 
arbetsmarknads- och socialnämnden. Ansökt bidrag om 125 000 kronor är tänkt att täcka 
lokalhyran och städning av lokalen för 2023. I dagsläget utförs städningen av ordinarie 
personal vilket tar tid från deras primära uppdrag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund
den sökta summan om 125 000 kronor för 2023 ur kommunstyrelsens anslag för
projekt och utredningar.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar att kommunstyrelsen ska bevilja Kvinnojouren Öresund och 
Ungdomsjouren Öresund 200 000 kronor utöver den sökta summan om 125 000 kronor, 
det vill säga 325 000 kronor totalt. Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) instämmer i 
Magnus Olssons (SD) yrkande. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 12. 
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Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till
Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 272
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Ansökan från Kvinnojouren Öresund och

Ungdomsjouren Öresund om extra ekonomiskt stöd
• En vädjan från Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund
• Ansökan från Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund om extra

ekonomiskt stöd
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§ 169 Ansökan från Internationella kvinnoföreningen i Malmö om
ekonomiskt stöd för verksamhet för kvinnor på marginalen 

STK-2022-996 

Sammanfattning 
Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) har inkommit med en ansökan om 
verksamhetsbidrag för åren 2023–2025 om 500 000 kronor årligen. Verksamhetsbidraget 
avses användas för att stärka kärnverksamheten där cirklar med olika teman erbjuds till 
utrikesfödda kvinnor. Stadskontoret förordar att ansökan för 2023 beviljas men anser att 
det för närvarande inte finns förutsättningar för ett treårigt beslut. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar Internationella Kvinnoföreningen i Malmö 500 000
kronor för verksamheten 2023 med medel från kommunstyrelsens anslag för
projekt och utredningar.

2. Kommunstyrelsen uppmanar Internationella Kvinnoföreningen i Malmö att senast
i juni 2024 till stadskontoret inkomma med en uppföljningsrapport kring utfall och
hur medlen använts.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskott förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens arbetsutskott förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 13. 

Beslutet skickas till
Internationella Kvinnoföreningen i Malmö 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 273
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Ansökan från Internationella kvinnoföreningen i

Malmö om ekonomiskt stöd för verksamhet för kvinnor på marginalen
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• Ansökan från Internationella kvinnoföreningen i Malmö om ekonomiskt stöd för
verksamhet för kvinnor på marginalen

• Komplettering av ansökan från Internationella kvinnoföreningen i Malmö om
ekonomiskt stöd för IKF Malmös verksamhet för kvinnor på marginalen
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§ 170 Ansökan från fritidsnämnden om att ansöka om konståkning-VM
2028 tillsammans med Svenska konståkningsförbundet 

STK-2023-540 

Sammanfattning 
Fritidsnämndens ansökan om att tillsammans med Svenska Konståkningsförbundet ansöka 
om att arrangera konståknings-VM 2028 behandlades i kommunstyrelsen den 12 april 2023. 
Då godkände kommunstyrelsen att fritidsnämnden tillsammans med Svenska 
Konståkningsförbundet lämnade anbud på att få arrangera mästerskapet. Fritidsnämnden 
har nu återkommit med budgetförslag enligt tidigare ärende. Stadskontoret föreslår att 
kommunstyrelsen beviljar medel fördelat på åren 2027 och 2028 enligt fritidsnämndens 
förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsens inriktning är att bevilja 2 500 000 kronor till fritidsnämnden för
genomförandet av konståknings-VM 2028 från kommunstyrelsens anslag för
projekt och utredningar 2027.

2. Kommunstyrelsens inriktning är att bevilja 3 000 000 kronor till fritidsnämnden för
genomförandet av konståknings-VM 2028 från kommunstyrelsens anslag för
projekt och utredningar 2028.

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att inför budgetår 2027 och
budgetår 2028 initiera ärende som innebär att kommunstyrelsen fattar beslut om
verksamhetskostnader till fritidsnämnden för genomförandet av konståknings-VM
2028.

4. Kommunstyrelsens beslut förutsätter att Svenska Konståkningsförbundet tilldelas 
mästerskapet. 

5. Kommunstyrelsens beslut förutsätter att Malmös stads medverkan tydligt 
exponeras i all information och marknadsföring av mästerskapet. 

Beslutet skickas till
Fritidsnämnden, evenemangsenheten 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 271
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Ansökan från fritidsnämnden om att ansöka om

konståknings-VM 2028 tillsammans med Svenska konståkningsförbundet
• Fritidsnämnden 230426 § 53
• Tjänsteskrivelse från fritidsförvaltningen
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§ 171 Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå ett idéburet
offentligt partnerskapsavtal (IOP) mellan Malmö stad och Rädda 
Barnen för samverkan på Lindängen 

STK-2020-1375 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tog vid sitt sammanträde 2020-06-08 beslut (§ 395) om 
att ge stadskontoret i uppdrag att undersöka möjligheterna att ingå ett idéburet offentligt 
partnerskapsavtal (IOP-avtal) mellan Malmö stad, Röda Korset och Rädda Barnen för 
samverkan på Lindängen. Vid sammanträdet 2022-12-19 (§ 157) delgav stadskontoret 
kommunstyrelsens arbetsutskott en redogörelse för detta uppdrag, i vilken beskrevs att 
parterna då inte hade lyckats hitta en samsyn. Därav gav kommunstyrelsen stadskontoret i 
uppdrag att tillsammans med arbetsmarknads- och socialförvaltningen och 
kulturförvaltningen återkomma med ett förslag om ett idéburet offentligt partnerskap 
avseende Jämlika hälsa Lindängen. 

Detta ärende innehåller ett förslag till IOP-avtal rörande Jämlik hälsa Lindängen. Förslaget 
har tagits fram av stadskontoret tillsammans med arbetsmarknads- och socialförvaltningen 
samt kulturförvaltningen och förankrats i nära dialog med Malmö universitet och Rädda 
Barnen. 

Det föreslagna partnerskapsavtalet beskriver ett ömsesidigt åtagande för att driva Jämlik 
hälsa Lindängen. Genom beredningen har Malmö universitet involverats som en aktiv part, 
genom sin centrala roll i programmet. Rädda Barnen har utkristalliserats som den part som 
kan åta sig en arbetsgivarroll för hälsofrämjare i programmet, samt i det utvecklingsarbete 
som avses bedrivas i partnerskapet. Röda Korset har valt att fortsättningsvis fokusera på 
sina frivilligverksamheter i Lindängen och omfattas därav inte av förslaget om 
partnerskapsavtal. Det bedöms dock fortsatt relevant med ett nära samarbete mellan Röda 
Korset och partnerskapets verksamheter. 

Stadskontoret föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen att 
godkänna föreliggande förslag till idéburet offentligt partnerskapsavtal och uppdra 
arbetsmarknads- och socialförvaltningen samt kulturförvaltningen att underteckna avtalet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till avtal avseende idéburet offentligt
partnerskap (IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden 2023–2025
samt de åtaganden som enligt avtalet åligger kommunstyrelsen.

2. Kommunstyrelsen anmodar arbetsmarknads- och socialförvaltningen samt
kulturförvaltningen att underteckna avtalet avseende idéburet offentligt partnerskap
(IOP) rörande Jämlik hälsa Lindängen för tidsperioden 2023–2025.

30



3. Kommunstyrelsen överför 555 500 kronor från kommunstyrelsens anslag till
förfogande inom finansiering till kommunstyrelsen.

4. Kommunstyrelsen beviljar högst 555 500 kronor för 2023 till Rädda Barnen för
att hantera det ansvar som åligger Rädda Barnen utifrån avtalet från överförda
medel.

5. I kommunstyrelsens beredningen av kommunfullmäktiges budget inför år 2024
beaktas 1 925 000 kronor år 2024 och 962 500 kr år 2025 i stöd till Rädda Barnen
för att hantera det ansvar som åligger Rädda Barnen utifrån avtalet.

6. Kommunstyrelsen ger överenskommelsens parter i uppdrag att årligen lämna en
skriftlig redovisning av ekonomi och verksamhet i enlighet med villkoren i ärendet.

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Sadiye Altundal (V) i handläggningen i detta ärende. 

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C), Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 14. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 15. 

Beslutet skickas till
Rädda Barnen, Region Syd 
Röda Korset, Malmökretsen 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Kulturnämnden 
Malmö universitet 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 289 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå

ett idéburet offentligt partnerskapsavtal
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• Förslag till IOP Jämlik hälsa Lindängen
• Bilaga 1. Beskrivning av Jämlik hälsa-modellen
• Bilaga 2. Referenslista till Jämlik hälsa Lindängen
• Bilaga 3. Budget IOP 2023-2025
• Beslut KS 230118 §16 med särskilt yttrande (M+C) och reservation från (SD)

32



§ 172 Malmöinitiativet - Malmö stad ska äga fjärrvärmen i Malmö

STK-2023-254 

Sammanfattning 
I december 2022 kom det in ett Malmöinitiativ som handlar om att Malmö stad ska äga 
fjärrvärmen i Malmö och därför bör köpa tillbaka fjärrvärmeverk med tillhörande 
distributionsnät. Initiativet samlade 733 röster och ska därför behandlas politiskt. 
Stadskontoret konstaterar att det pågår en intern process där frågan om ökad rådighet 
genom ett energibolag undersöks mer ingående, i enlighet med vad som läggs fram i 
Malmö stads budget för 2023. Stadskontoret bedömer därför Malmöinitiativet som 
besvarat. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen anser Malmöinitiativet om att Malmö stad ska äga fjärrvärmen i
Malmö som besvarat med hänvisning till vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar avslag med instämmande av Anton Sauer (C). 

Anders Skans (V) yrkar bifall till Malmöinitiativet. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget yrkande. 

Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 16. 

Beslutet skickas till
Malmöinitiativet 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230522 § 266
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Malmöinitiativet - Malmö stad ska äga
fjärrvärmen i Malmö

• Förslag till yttrande KSAU 230522 Malmöinitiativet - Malmö stad ska äga
fjärrvärmen i Malmö

• Malmöinitiativet - Malmö stad ska äga fjärrvärmen i Malmö

34



§ 173 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö –
Slutrapport 

STK-2023-602 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 14 oktober 2020 att inrätta en tillväxtkommission för ett 
inkluderande och hållbart Malmö. Efter två års arbete överlämnar Tillväxtkommissionen 
nu sin slutrapport. Tillväxtkommissionen presenterar i rapporten rekommendationer och 
åtgärdsförslag inom områden som kommissionen bedömer är mest relevanta vad gäller 
Malmös huvudsakliga problem, utmaningar och möjligheter utifrån perspektivet 
inkluderande och hållbar tillväxt. Det handlar om insatser inom Näringsliv och entreprenörskap, 
Arbetsmarknad, Utbildning, Kommunal verksamhet och organisation samt Köpenhamn/Danmark och 
norra Tyskland. Tillväxtkommissionen ser åtgärder inom dessa områden som centrala för att 
stärka förutsättningarna för en mer inkluderande och hållbar tillväxt i Malmö. 

Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att utan eget ställningstagande skicka ärendet på 
remiss till stadens nämnder och bolag samt att förklara kommissionens arbete slutfört. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen skickar, utan eget ställningstagande, slutrapporten inklusive
bilagor på remiss till stadens nämnder och bolag med svarsdatum 30 november
2023.

2. Kommunstyrelsen förklarar kommissionens arbete slutfört.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 17. 

Beslutet skickas till
Medlemmar i Tillväxtkommission för ett inkluderande och hållbart Malmö 
Malmö stads nämnder och bolag 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 288
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och

hållbart Malmö – Slutrapport
• Slutrapport maj 2023 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart

Malmö
• Bilagor till Slutrapport maj 2023 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och

hållbart Malmö
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§ 174 Genomlysning av funktionsstödsnämndens ekonomi

STK-2022-1504 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 april 2022 att ge kommunstyrelsen och 
funktionsstödsnämnden i uppdrag att genomlysa funktionsstödsnämndens ekonomi, och 
återkomma med eventuella förslag på justeringar till kommunfullmäktige. Stadskontoret 
tillsammans med funktionsstödsförvaltningen har gjort en genomlysning av nämndens 
ekonomi, dess verksamheter och omvärldsfaktorer. Genomlysningen presenteras i 
rapporten Genomlysning - funktionsstödsnämndens ekonomi. 

Utredningen rekommenderar utveckling, åtgärder och justeringar inom nio olika områden. 
Utredningen lämnar rekommendationer både till funktionsstödsnämnden och till 
kommunstyrelsen. Dessutom föreslås att funktionsstödsnämnden och hälsa-, vård- och 
omsorgsnämnden utreder förutsättningarna för att de hemtjänstinsatser som faller under 
funktionsstödsnämndens ansvar återigen utförs av hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen. 

Funktionsstödsnämnden behandlade ärendet den 24 april 2023 och beslutade att godkänna 
informationen samt att genomföra utredningens rekommendationer riktade till 
funktionsstödsnämnden och funktionsstödsförvaltningen. 

Utöver rekommendationer riktade till funktionsstödsnämnden föreslås att 
kommunstyrelsen utreder principer och modeller för tilldelning av budgetram från 
kommunfullmäktige till funktionsstödsnämnden. Det föreslås även att nämndens 
budgetram för förhyrning av LSS-boende för barn och unga justeras. Dessutom föreslås att 
funktionsstödsnämnden tilldelas ett tillfälligt utökat anslag för konsultstöd inför framdrift 
av utvecklingsarbete inom personalområdet. 

Förslaget är att kommunstyrelsen godkänner utredningen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten med genomlysning av
funktionsstödsnämndens ekonomi.

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda principer och
modeller för tilldelning av budgetram från kommunfullmäktige till
funktionsstödsnämnden och att återkomma till kommunfullmäktige med förslag till
eventuell justering.

3. Kommunfullmäktige justerar funktionsstödsnämndens budgetram från och med år
2023 med 28 000 000 kronor för start av två nya LSS-boenden för barn och unga,
med finansiering genom prognostiserade ökade skatteintäkter.
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4. Kommunfullmäktige ger funktionsstödsnämnden och hälsa-, vård- och
omsorgsnämnden i uppdrag att utreda förutsättningarna för att hemtjänstinsatser
för funktionsstödsnämndens målgrupper återigen utförs av hälsa-, vård- och
omsorgsnämnden.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

5. Kommunstyrelsen anvisar funktionsstödsnämnden 1 500 000 kronor för
konsultkostnader till fortsatt framdrift av utvecklingsarbete inom
funktionsstödsnämndens personalområde med finansiering ur kommunstyrelsens
anslag för projekt och utredningar 2023.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar att kommunstyrelsen ska återremittera ärendet till 
funktionsstödsnämnden med anmodan om att återkomma med en tydligare åtgärdsplan för 
att uppnå en budget i balans samt att komplettera genomlysningen med faktiska siffror 
nedbrutet i nyckeltal kopplat till avvikande kostnadsutveckling per enhet under genomlyst 
period. Anton Sauer (C) och Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande 
om återremiss. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 

Anders Skans (V) yrkar i första hand att kommunstyrelsen ska återremittera ärendet till 
funktionsstödsnämnden för att återkomma med ett tydligare beslutsärende där 
rekommendationer  är tydligt formulerade som separata beslutspunkter i form av att-satser 
samt att rapporten skrivs om där skrivningar gällande att "kostnadsutveckling ska begränsas" 
skrivs om till skrivelser med andemening att "uppnå en balans mellan krav och resurser" och i de 
fall olagliga tvångs- och begränsningsåtgärder beskrivs förtydligas att dessa åtgärder är 
olagliga. I andra hand yrkar Anders Skans (V) avslag på punkt 1 i kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Anders Skans (V) yrkande om återremiss. 

Ärendet ajourneras klockan 13:30 för att sedan återupptas på nytt efter att resterande 
ärenden på dagens dagordning har behandlats. 

Ärendet återupptas klockan 14:10 efter överläggningar inom partierna. 

Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag, mot Helena Nannes 
(M) yrkande om återremiss samt mot Anders Skans (V) yrkande om återremiss och finner
att ärendet ska avgöras idag.
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Ordförande ställer därefter proposition på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut mot avslag på punkt 1 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 18. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 19. 

Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 20. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 281 med reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Genomlysning av funktionsstödsnämndens

ekonomi
• Genomlysning av funktionsstödsnämndens ekonomi
• Funktionsstödsnämnden beslut 230424 § 48 med Reservation (M+C) och (V)
• Kommunfullmäktige beslut 220428 § 102 med Särskilt yttrande (M+C) och (V)
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§ 175 Årsredovisning 2022 - Räddningstjänsten Syd

STK-2023-513 

Sammanfattning 
Kommunalförbundet Räddningstjänsten Syd har upprättat årsredovisning för 2022. För 
2022 redovisar förbundet ett negativt resultat om 8 097 tkr och ett positivt 
balanskravsresultat om 8 838 tkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för kommunalförbundet
Räddningstjänsten Syds direktion för verksamhetsåret 2022 och godkänner
kommunalförbundet Räddningstjänsten Syds årsredovisning för 2022.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 280
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Årsredovisning 2022 - Räddningstjänsten Syd
• Årsredovisning 2022 Räddningstjänsten Syd
• RSYD revisionsberättelse 2022 undertecknad
• Bilaga - Granskningsrapport RSYD årsbokslut 2022
• Bilaga - IT-säkerhetsgranskning, Räddningstjänsten Syd
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§ 176 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL och enligt 9 § LSS
som inte verkställts inom tre månader 2023; kvartal 1 

STK-2023-82 

Sammanfattning 
Samtliga socialnämnder ska en gång i kvartalet lämna statistikrapport till 
kommunfullmäktige över hur många gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL och enligt 9 § 
LSS som inte har verkställts inom tre månader från dagen för beslutet, samt beslut som inte 
verkställts på nytt inom tre månader från den dag då verkställigheten har avbrutits. 

Antalet rapporterade beslut enligt 9 § LSS har minskat från 109 beslut till 102 
beslut. Antalet rapporterade beslut enligt 4 kap 1 § SoL har minskat från 103 beslut till 98 
beslut. 

Samtliga socialnämnder har haft gynnande beslut att rapportera som inte verkställts inom 
tre månader från dagen för beslut. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta lägga rapporten till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige lägger rapporten till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 21. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230522 § 262
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Rapport om gynnande beslut enligt 4 kap 1 §

SoL och enligt 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader; kvartal 1
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§ 177 Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för om- och
mindre nybyggnation gällande Bulltoftaskolan inom fastigheten 
Stubbamöllan 1 

STK-2023-610 

Sammanfattning 
Servicenämnden ansöker hos kommunfullmäktige om objektsgodkännande för om- och 
mindre utbyggnation av Bulltoftaskolan inom fastigheten Stubbamöllan 1. Ärendet 
motiveras av nödvändigt byte av ventilation och underhållsåtgärder på skolan. I samband 
med att byggnaden underhålls så anpassas lokalerna till dagens pedagogiska krav. Under två 
läsår, med start i juni 2023 kommer eleverna på Bulltoftaskolan att få sin undervisning i 
lokaler inom fastigheten Dekanen 1 belägen vid Triangeln. Till höstterminen 2025 kan 
verksamheten åter nyttja sina då nyrenoverade lokaler. Totalt investeringsbelopp är 70 
mnkr.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beviljar servicenämnden objektsgodkännande för om- och
utbyggnad av Bulltoftaskolan med 70 mnkr.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230522 § 261
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Ansökan från servicenämnden om

objektsgodkännande för om- och mindre nybyggnation gällande Bulltoftaskolan
inom fastigheten Stubbamöllan 1

• 6960 Bulltoftaskolan Totalkalkyl
• Ansökan om objektsgodkännande för om- och mindre nybyggnation av

Bulltoftaskolan, Stubbamöllan 1
• Beslut Grundskolenämnden 2023-01-25 §9 Tecknande av hyresavtal

Bulltoftaskolan
• Kartbild, Stubbamöllan 1
• Lokaliseringsbild
• Nyckeltal
• Satellitbild, Stubbamöllan 1
• Servicenämnden beslut 230328 § 27
• Tjänsteskrivelse från serviceförvaltningen
• Vy- och planskiss

41



§ 178 Ansökan från tekniska nämnden om objektsgodkännande för
projekt 2.4 (3305) Malmö C inom MEX-linje 2, Storstadspaketet 

STK-2023-611 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för projekt 3305 
Malmö C, 3419 Neptunigatan Malmö C, 3945 Hållplats Anna Lindhs plats, 3418 Cykel 
Skeppsbron och 9930 Malmö C CB Neptunigatan-Lokgatan inom Mex-linje 2, 
Storstadspaketet, till en beräknad bruttoutgift om 74 mnkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för projekt
3305 Malmö C, 3419 Neptunigatan Malmö C, 3945 Hållplats Anna Lindhs plats,
3418 Cykel Skeppsbron och 9930 Malmö C CB Neptunigatan-Lokgatan inom Mex-
linje 2, Storstadspaketet, till en beräknad bruttoutgift om 74 mnkr.

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 6,3 mnkr brutto och
4,2 mnkr netto under förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige
beslutade ramen för driftkonsekvenser för gällande år för tekniska nämnden.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Anton Sauer (C) yrkar att kommunfullmäktige ger tekniska nämnden i uppdrag att i den 
fortsatta projekteringen arbeta för att förutsättningarna för cyklister på Adelgatan och 
Östergatan kan förbättras på den sträckan som berörs inom projektet. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordförande konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 22. 

Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 23. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 283 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Ansökan från tekniska nämnden om

objektsgodkännande för projekt 2.4 (3305) Malmö C inom MEX-linje 2,
Storstadspaketet

• Slutrapport Förstudie Malmö C 221025
• Tekniska nämnden beslut 230328 § 66 med Särskilt yttrande (M) och Reservation

(SD)
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Underlag objektsgodkännande Malmö C 230306
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§ 179 Ansökan från tekniska nämnden om objektsgodkännande för Hyllie
Boulevard och Svågertorp, Storstadspaketet 

STK-2023-737 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för delsträcka 
Hyllie för MEX-linje 10 inom Storstadspaketet till en beräknad bruttoutgift om 218 mnkr. I 
delsträcka Hyllie ingår projekt 3344 Hyllie boulevard, söder om badhuset, 3345 Hyllie 
boulevard, centrala inklusive Arenagatan, 3346 Hyllie boulevard, norr om Almviksvägen, 
3410 Hyllie boulevard södra och 3339 Svågertorp. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för delsträcka
Hyllie inom MEX-linje 10 till en beräknad bruttoutgift om 218 mnkr.

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 18 mnkr brutto och
10 mnkr netto under förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige
beslutade ramen för driftkonsekvenser för gällande år för tekniska nämnden.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 24. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 284
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Ansökan från tekniska nämnden om

objektsgodkännande för Hyllie Boulevard och Svågertorp, Storstadspaketet
• Tekniska nämnden beslut 230425 § 87
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Objektsgodkännande Hyllie Boulevard
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§ 180 Ansökan från tekniska nämnden om utökat objektsgodkännande för
kvarteret Trollhättan, Dp 5274 

STK-2023-732 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om utökat objektsgodkännande för 
kvarteret Trollhättan, Dp 5274, till en beräknad bruttoutgift om 90 mnkr, vilket är en 
utökning med 64,4 mnkr. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden utökat objektsgodkännande för
kvarteret Trollhättan med 64,4 mnkr till en total beräknad bruttoutgift om 90 mnkr.

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 6,4 mnkr under
förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige beslutade ramen för
driftkonsekvenser för gällande år för tekniska nämnden.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 285
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Ansökan från tekniska nämnden om utökat

objektsgodkännande för kvarteret Trollhättan, Dp 5274
• Bilaga 1 till objektsgodkännande Trollhättan 2017
• Karta - Trollhättan 6 m.fl
• Objektsgodkännande Trollhättan år 2017
• Tekniska nämnden beslut 230425 § 90
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Utökat objektsgodkännande för kv. Trollhättan, dp 5274, projekt 5336
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§ 181 Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i Malmö, Dp
5644 

STK-2023-605 

Sammanfattning 
Stadsbyggnadsnämnden godkände vid sitt sammanträde den 26 april 2023 förslag till 
detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i Malmö, Dp 5644. Planförslaget 
möjliggör uppförande av en bussdepå i syfte att klara den kommande utvecklingen och 
elektrifieringen av kollektivtrafiken i Malmö. Då detaljplanens genomförande bedöms 
medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses i 5 kapitlet 7 § Plan och bygglagen 
ska kommunfullmäktige ta ställning till planen. Stadskontoret föreslår att 
kommunfullmäktige antar detaljplanen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige antar detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i
Malmö, Dp 5644.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 25. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230529 § 282
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230529 Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i

Lockarp i Malmö, Dp 5644
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230426 § 114
• Dp 5644 Planbeskrivning godkännande
• Dp 5644 Plankarta godkännande
• Dp 5644 Illustrationsplan godkännande
• Dp 5644 Miljökonsekvensbeskrivning
• Dp 5644 Utlåtande efter granskning godkännande
• Dp 5644 Samrådsredogörelse granskning
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§ 182 Återrapportering uppdrag budget 2021 - Tekniska nämnden och
Stadsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att under mandatperioden 
påbörja processen med att bygga ett supercykelstråk 

STK-2023-457 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden tillsammans med stadsbyggnadsnämnden fick i kommunfullmäktiges 
budget för 2021 i uppdrag att ”under mandatperioden påbörja processen med att bygga ett 
supercykelstråk”. Nämnderna redovisar en slutrapport: Supercykelvägar. Stadskontoret 
föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna nämndernas 
slutrapport. 

Stadskontoret föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige godkänna tekniska nämndens och stadsbyggnadsnämndens 
slutrapport och lägga den till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner tekniska nämndens och stadsbyggnadsnämndens
slutrapport och lägger den till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 26. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 27. 

Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 28. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230522 § 267 med särskilt yttrande (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230522 Återrapportering uppdrag budget 2021 -

Uppdrag att under mandatperioden påbörja processen med att bygga ett
supercykelstrå

• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230330 § 65
• Slutrapport Supercykelstråk
• Tekniska nämnden beslut 230227 § 34 med Särskilt yttrande (V), (M) och (C)
• Slutrapport Supercykelstråk
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§ 183 Ekonomisk prognos 2023 Malmö stad

STK-2023-116 

Sammanfattning 
Ekonomisk prognos är årets första uppföljningsrapport. Den innehåller en prognos för 
Malmö stad vad gäller drift och investeringar samt hur detta påverkar kommunens 
ekonomiska ställning. I rapporten redogörs också för nämndernas avvikelser i förhållande 
till kommunbidraget och bolagens prognoser och budgetavvikelser presenteras. Dessutom 
ingår ett bokslut för perioden januari–april för Malmö stad (ej sammanställda räkenskaper). 

Det prognostiserade resultatet för kommunen 2023 uppgår till totalt +15 mnkr. Resultat 
efter balanskravsjustering uppgår enligt prognos till -12 mnkr. Genom att använda medel 
från resultatutjämningsreserven om 12 mnkr kommer kommunen att uppfylla kravet på 
ekonomisk balans. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner Ekonomisk prognos 2023 för Malmö stad.

2. Kommunfullmäktige ger funktionsstödsnämnden i uppdrag att fortsätta arbeta för
att begränsa årets underskott och säkerställa en långsiktigt hållbar ekonomi.

3. Kommunfullmäktige ger funktionsstödsnämnden i uppdrag att inkomma med en
extra prognos till kommunstyrelsen per oktober månad.

4. Kommunfullmäktige tillför arbetsmarknads- och socialnämnden utökat
kommunbidrag år 2023 motsvarande det överskott som uppkommit under januari-
april för lägenhetsenheten, 722 tkr, med finansiering från prognostiserat överskott
inom kommunstyrelsens anslag till förfogande (finansiering).

5. Kommunfullmäktige beslutar att tekniska nämnden redovisar överskott i 2023 års
bokslut med 722 tkr motsvarande det överskott som uppstod under perioden
januari-april avseende lägenhetsenheten.

6. Kommunfullmäktige utökar arbetsmarknads- och socialnämnden investeringsram
för år 2023 med 7 mnkr med finansiering genom omfördelning från tekniska
nämndens investeringsram.

7. Kommunfullmäktige utökar gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens
investeringsram för år 2023 med 5 mnkr med finansiering genom omfördelning
från tekniska nämndens investeringsram.

8. Kommunfullmäktige överför tillfälligt för år 2023 4 mnkr från
stadsbyggnadsnämndens ram för bostadsanpassningsbidrag till
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stadsbyggnadsnämndens ram. 

9. Kommunfullmäktige befriar servicenämnden från ansvar för underskott 2023 som
är hänförligt till ökade kostnader för skolmåltider.

10. Kommunfullmäktige utökar förskolenämndens kommunbidrag 2023 med 6,6 mnkr
för ökade livsmedelskostnader i nämndens egna kök med finansiering genom
prognostiserat överskott för skatter och generella statsbidrag.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar på följande tillägg: Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag 
att återkomma till kommunstyrelsen med förslag på hur medel från kommunstyrelsens 
anslag till förfogande kan fördelas till grundskolenämnden. Anton Sauer (C) och Magnus 
Olsson (SD) instämmer i tilläggsyrkandet.  

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på tilläggsyrkandet. 

Helena Nanne (M) yrkar även avslag på punkt 8 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
till beslut med instämmande av Anton Sauer (C). 

Anton Sauer (C) yrkar på följande tillägg: Kommunfullmäktige ger servicenämnden i 
uppdrag att återkomma med förslag på hur kostnaderna för skolmaten kan sänkas, utan att 
kvaliteten sänks, med en återrapportering på hur detta kan genomföras kommande 
verksamhetsår. Helena Nanne (M) instämmer i tilläggsyrkandet. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på tilläggsyrkandet. 

Anders Skans (V) yrkar på avslag på punkt 2 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Ordförande ställer först proposition på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
till beslut, mot Helena Nannes (M) avslagsyrkande av punkt 8 i kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut samt mot Anders Skans (V) avslagsyrkande av punkt 2 i 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande ställer därefter proposition på bifall till Helena Nannes (M) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 

Ordförande ställer slutligen proposition på bifall till Anton Sauers (C) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 29. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkande 
avseende instämmandet till Helena Nannes (M) tilläggsyrkande. 

Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 30. 

Anders Skans (V) och Tobias Petersson (V) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 31. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230605 § 301
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230605 Malmö stad ekonomisk prognos 2023
• Ekonomisk prognos 2023 Malmö stad
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§ 184 Budgetskrivelse 2024 kommunstyrelsen

STK-2023-243 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens budgetskrivelse är ett underlag inför beredningen av förslag till 
kommunfullmäktiges budget. Budgetskrivelsen redovisar de utmaningar som har 
identifierats för kommunstyrelsen från 2024 och framåt samt verksamhetens utveckling för 
att möta identifierade utmaningar och behov i både den egna verksamheten och till viss del 
inom kommunkoncernen.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen överlämnar Budgetskrivelse 2024, förvaltning 102 – kommunstyrelsen
för att ingå i underlaget till kommunfullmäktiges budget 2024.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar att även handlingsplaner mot antisemitism och svenskfientlighet 
ska läggas till i budgetskrivelsens sammanfattning på sida 3 stycke 9. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 32. 

Beslutet skickas till
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen, Ekonomisk styrning 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd, Ekonomi och utveckling 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230605 § 302
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230605 Budgetskrivelse 2024
• Budgetskrivelse 2024 Kommunstyrelsen
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§ 185 Fördelning av medel för att motverka segregation

STK-2023-490 

Sammanfattning 
Malmö stad har, genom stadskontoret, rekvirerat 22 200 700 kronor i statsbidrag från 
Socialstyrelsen som är avsedda att användas till att ”…minska risken för barn och unga att 
dras in eller på andra sätt drabbas av kriminalitet”. Socialstyrelsen lägger vikt vid att 
pengarna ska användas för att utveckla samverkan mellan aktörer i lokalsamhället, 
exempelvis mellan socialtjänst, polis och skola. 

I kommunstyrelsens nämndsbudget för 2023 finns dessutom 15 000 000 kronor avsatta i 
anslag till förfogande för att ”öka tryggheten och stärka delaktigheten i socialt utsatta 
områden”. Kommunstyrelsen kan under året överföra kommunbidrag till nämnder efter 
särskilt beslut. 

Stadskontoret har bett stadens nämnder att inkomma med ansökningar där de beskriver 
vad och hur de vill bidra till ovan nämnda målsättningar. Nämndernas förslag finns som 
bilagor i detta ärende och omfattar drygt 44 000 000 kronor. 

Sammanfattningsvis föreslås att kommunstyrelsen antar fördelningen av medel så som det 
är beskrivet i ärendets bilaga 1.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen beviljar 15 000 000 kronor till nämnderna för 2023 i enlighet
med uppställningen i ärendet med finansiering från kommunstyrelsens anslag till
förfogande.

2. Kommunstyrelsen beviljar fördelning av statsbidrag från Socialstyrelsen för 2023
för sociala insatser i utsatta områden om sammanlagt 22 200 700 kronor i enlighet
med uppställning i ärendet.

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att säkerställa att dessa medel
återrapporteras till Socialstyrelsen.

4. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att säkerställa att nämnderna
redovisar medelstilldelningen från kommunstyrelsen i sin ordinarie årsredovisning.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar avslag på punkt 1 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
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beslut med instämmande av Anton Sauer (C). 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordförande konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 33. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 34. 

Beslutet skickas till
Samtliga nämnder 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230605 § 304
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230605 Fördelning av medel för att motverka

segregation
• Bilaga 1 förslag fördelning av medel för att motverka segregation
• Bilaga 2 överblick av förslag från stadens nämnder gällande fördelning av medel för

att motverka segregation
• Socialstyrelsen info 2023
• Miljönämnden beslut 230425 § 77 med Särskilt yttrande (M) och (SD)
• Fritidsnämnden beslut 230426 § 54 med Reservation (M)
• Förskolenämnden beslut 230426 § 56 med Reservation (SD)
• Hälsa- vård- och omsorgsnämnden beslut 230428 § 56 med Reservation (SD)
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230426 § 110 med Särskilt yttrande (SD)
• Grundskolenämnden beslut 230426 § 57 med Reservation (SD) och (M)
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230426 § 119 med muntlig Reservation

(M) och Särskilt yttrande (SD)
• Kulturnämnden beslut 230426 § 57
• Funktionsstödsnämnden beslut 230522 § 61 med Reservation (M)
• Protokoll TN 2023-04-25 utan bilagor
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§ 186 Förnyat samarbetsavtal mellan Malmö stad och World Maritime
University (WMU) 

STK-2023-818 

Sammanfattning 
Som ett led i arbetet med att stärka Malmös roll som Framtidens kuststad och i anslutning 
till invigningen av WMU-SASAKAWA Global Ocean Institute vid World Maritime 
University (WMU) tecknades ett samarbetsavtal mellan Malmö stad och WMU i maj 2018. 
World Maritime Universitys kunskap och styrka som en internationell institution är till gagn 
för såväl Malmö som för övriga världen. Stadskontorets föreslår kommunstyrelsen att 
godkänna förslag till förnyat samarbetsavtal. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner samarbetsavtalet.

2. Kommunstyrelsen utser kommunstyrelsens ordförande att underteckna
samarbetsavtalet.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 35. 

Beslutet skickas till
World Maritime University 
Stadskontoret, Intern ledning och stöd 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Miljönämnden 
Kulturnämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230605 § 303
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230605 Förnyat samarbetsavtal mellan Malmö stad och

World Maritime University (WMU)
• MoU Malmö Stad and WMU 2023 english version
• MoU Malmö Stad and WMU 2023 svensk version
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§ 187 Nämndinitiativ från John Eklöf (M) angående Eurovision Song
Contest 

STK-2023-803 

Sammanfattning 
John Eklöf (M) har inkommit med ett nämndinitiativ om att ge stadskontoret i uppdrag att 
anmäla intresse till SVT för att arrangera Eurovision Song Contest i Malmö 2024. 
Stadskontoret framför att SVT förbereder för att kontakta de städer som bedöms vara 
aktuella för att arrangera Eurovision Song Contest med ett förfrågningsunderlag, vilket 
Malmö stad kommer att besvara tillsammans med relevanta aktörer i staden. Stadskontoret 
föreslår kommunstyrelsen att anse nämndinitiativet besvarat.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen anser nämndinitiativ från John Eklöf (M) angående Eurovision
Song Contest besvarat med hänvisning till vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och Håkan Fäldt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutet skickas till
John Eklöf (M) 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230605 § 305 med muntlig reservation (M)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230605 Nämndinitiativ från John Eklöf (M) angående

Eurovision Song Contest
• Beslut KS 230517 §151 med muntlig reservation från (M)
• Nämndinitiativ från John Eklöf (M) angående Eurovision Song Contest

55



§ 188 Nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om att återuppta ansökan för
Kulturhuvudstad 2029 

STK-2023-805 

Sammanfattning 
Anton Sauer (C) har väckt ett nämndinitiativ med förslag att återuppta Malmös ansökan 
om att bli europeiskt kulturhuvudstadsår 2029. Förslaget innebär även att stadskontoret 
uppdras att leda och organisera arbetet, samt att kommunstyrelsen beviljar 12 000 000 
kronor för arbetet med att ta fram en anbudsbok. 

Centralt i anbudsboken är ett övertygande kulturprogram som är grundat i kulturlivet och 
Malmöbornas behov och önskemål. Utmärkande för Kulturhuvudstadsåret är att skapa ett 
unikt och specifikt program där stadens kulturstrategi har en klar och tydlig koppling till 
stadsplaneringen i staden. Programmet byggs upp med det fria kulturlivet, civilsamhälle, 
akademi, näringsliv och offentlig sektor för att säkerställa långsiktiga effekter som gynnar 
flera olika delar av samhället. 

Halva anbudstiden har nu passerat och stadskontoret bedömer att det inte längre finns en 
realistisk möjlighet att leverera en anbudsbok med vinnande koncept och hög kvalitet. 
Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att avslå nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om 
att återuppta ansökan om europeiskt huvudstadsår 2029. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen avslår nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om att återuppta
ansökan för Kulturhuvudstadsåret 2029.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till
Anton Sauer (C) 
Kulturnämnden 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 230605 § 306
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 230605 Nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om att

återuppta ansökan för Kulturhuvudstad 2029
• Beslut KS 230517 §152
• Nämndinitiativ från Anton Sauer (C) om att återuppta ansökan för

Kulturhuvudstad 2029
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§ 189 Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans
(V) om att tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i
kommunal verksamhet

STK-2023-893 

Sammanfattning 
Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) har inkommit med att nämndinitiativ om 
att kommunstyrelsen ska tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i 
kommunal verksamhet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att bereda nämndinitiativet.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att 
bereda nämndinitiativet. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på nämndinitiativet. 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 36. 

Beslutet skickas till
Stadskontoret, Intern ledning och stöd 

Beslutsunderlag 
• Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) om att

tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: 3 

Redovisning av delegerade beslut till kommunstyrelsens sammanträde den 7 
juni 

Kommunstyrelsen får vid sitt sammanträde redovisat för sig de sammanträden som 
arbetsutskottet har haft och de beslut som har tagits på delegation. 

SD Malmö vill med detta särskilda yttrande pålysa att kommunstyrelsens arbetsutskott tog 
den 15/5-2023, §243, ett beslut om en ansökan från Pink Programming gällande 
organisationsbidrag för 2023 om 300 000 kronor. 

För SD Malmö är det självklart att Malmöbornas skattemedel ska förvaltas och användas på 
bästa möjliga vis. Frågan i detta ärende härleder till frågan huruvida kommunen verkligen ska 
spendera pengar på sådana projekt? Det står den enskilde såväl som frivilliga föreningar fritt 
att delta eller utöva verksamhet så som Pink Programming gör, däremot är det inte 
kommunens ansvar att ge bidrag till dessa projekt där även resultatet kan ifrågasättas. Vad 
har dessa bidrag resulterat i, egentligen? 

Hade vi i SD Malmö varit representerade i arbetsutskottet hade vi yrkat avslag på ärendet och 
inte velat bevilja några bidrag till Pink Programming. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp 
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 1

mailto:malmo@sd.se


Reservation 

Kommunstyrelsen 2023-06-07 
Ärende 5. Remiss från Finansdepartementet - 
Likvärdiga krav på mål och riktlinjer för alla utförare 
av kommunal verksamhet 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att kommunstyrelsen ställer sig positiv till de förslag 
om lagändringar som föreslås i promemorian. 

Finansdepartementets förslag är viktigt för att skapa likvärdighet och förutsägbarhet i 
villkoren för verksamheter med olika huvudmän. För Moderaterna och Centerpartiet är det 
centralt att kvalitet står i fokus, snarare än diskussioner om driftformer. Således bör 
uppföljningen ske på ett likvärdigt sätt oavsett huvudman, eftersom kraven på 
verksamhetens kvalitet ska vara densamma. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 

Bilaga 2



Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 2023-06-07: Ärende 6. Remiss från Socialdepartementet - Ett statligt huvudmannaskap för 
personlig assistans 

Vi från Vänsterpartiet ser det glädjande att detta förslag nu blir verklighet. Det är något 
Vänsterpartiet tillsammans med funkisrörelsen arbetat för i många år.  

Malmö 2023-06-07 
Anders Skans (V)  Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 

Bilaga 3



Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2022-340 

Återrapportering av beviljade medel för genomförande av konsultutredningar 
avseende infångning och lagring av växthusgaser för att uppnå 
nettonollutsläpp  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beviljade i juni 2021 miljönämnden 900 000 kronor till 
genomförande av konsultutredningar som underlag för att Malmö stads organisation ska 
uppnå nettonollutsläpp. En del av arbetet har under arbetets gång blivit försenat varför 
miljönämnden uppmanades att återkomma med en kompletterande återrapportering. 
Miljönämnden har nu gjort detta och stadskontorets bedömning är att den kompletterande 
rapporteringen möter förväntningarna. Förslaget till beslut är att kommunstyrelsen 
godkänner återrapporteringen och lägger den till handlingarna. 

Sverigedemokraterna har inget emot att staden arbetar med miljöfrågor, däremot avviker vi 
när det gäller vilka insatser som Malmöbornas skattemedel ska användas till. Vi vill påpeka att 
det ej framkommer vilken administrativ börda från stadens sida som har tillkommit efterhand 
som arbetet har fortskridit. Rapporten konstaterar även följande, vilket väcker en del frågor 
hur styret avser agera härnäst:  

Av de totala utsläppen utgör de indirekta utsläppen cirka 98 % av de totala utsläppen. De största 
utsläppen utgörs av kapitalvaror, lokalhyra, byggnads- och anläggningsförvaltning, livsmedel, 
utbildningsmaterial och utskriftstjänster samt IT-hårdvara. […] Malmö stads direkta utsläpp 
utgör en liten del av de totala utsläppen. Källorna till direkta utsläpp för staden är köldmedia, 
fordonsbränsle, naturgas förvärme och andra bränsle för stationära anläggningar. Både med 
”market-based”-metoden och ”location-based”-metoden står de direkta utsläppen för cirka 2 % 
av de totala utsläppen. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp 
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 4

mailto:malmo@sd.se


Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-596 

Återrapportering av medel ur klimatstrategisk budget 2022 

Kommunfullmäktige beslöt i budget 2022 om extra satsning på miljöfrågor genom att tillföra 
en klimatstrategisk satsning på 10 100 000 kronor. Detta är en redogörelse för hur medlen har 
använts. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen att godkänna återrapporteringen. 

När ärendet var uppe för beslut den 17/8 2022 i kommunstyrelsen ville SD Malmö först att 
återremittera ärendet till stadskontoret för att återkomma till kommunstyrelsen med en 
beskrivning av de verksamheter som anslagen är ämnade för. Eftersom vårt förslag inte vann 
gehör där yrkade vi avslag på beslutspunkt 4 (tilldela miljönämnden 1 500 tkr från för 
finansiering av digitalt verktyg klimatkontakt medborgarna samt förslag till målvärde). Vi 
yrkade även avslag på punkt 8 (tilldela tekniska nämnden 1 000 tkr för finansiering av 
nulägesanalys omställningsområde mobilitet. 

Sammanfattningsvis menade miljöförvaltningen att det inte gick att genomföra idén som de 
fick anslag för. I stället blev det en app från företaget ”GoLow” som det hänvisas till. Vad som 
är anmärkningsvärt är att man hänvisar på Malmö stads hemsida1 till en artikel från Penn 
Today ”Tipping point for large-scale social change? Just 25 percent”2 i vad som kan uppfattas 
som en aktivistisk anda för att ytterligare motivera 25% av Malmös befolkning för att få till en 
förändring. För FGK försenades genomförande av analysen flera månade på grund av 
oklarheter om vilket avtal som skulle användas för konsulter kopplade till uppdrag som gällde 
Klimatomställning Malmö. Det är tydligt att våra yrkanden hade gett resultat för Malmöborna, 
med tanke på resultaten ovan. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp 
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

1 https://malmo.se/Miljo-och-klimat/Klimatomstallning-Malmo/Klimatinsatser/Fa-koll-pa-ditt-
klimatavtryck.html  
2 https://penntoday.upenn.edu/news/damon-centola-tipping-point-large-scale-social-
change#:~:text=According%20to%20a%20new%20paper,type%20of%20movement%20or%20initiative 

Bilaga 5
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: 2023 STK-2023-661 

Fördelning av medel inom staden ur klimatstrategisk budget 2023 

Kommunstyrelsen föreslås tilldela (dels) miljönämnden 1 miljon kronor för arbete inom 
klimatanpassning och resiliens, förnybar energiförsörjning, cirkulär utveckling samt minskade 
utsläpp och lokal miljö. Dels tilldela stadsbyggnadsnämnden 4,2 miljoner kronor för arbete 
inom klimatanpassning och resiliens, förnybar energiförsörjning, hållbar mobilitet samt 
minskade utsläpp och lokal miljö. Dels tilldela servicenämnden 1 miljon kronor för arbete inom 
förnybar energiförsörjning. 

Kommunstyrelsen har precis behandlat ett ärende gällande återkopplingen av arbetet med de 
medel som nämnderna tilldelades i förra omgången. Där ser vi föga imponerade resultat. Vi 
menade då, liksom nu, att det krävs tydliga uppdrag om vad de ska göra, inte att de ska få en 
summa pengar för ett arbete inom ett område. Områdena och summorna i första stycket i 
denna reservation ställer vi oss starkt frågande och kritiska till, där vi vill se tydligare underlag 
på vad som det avses satsas på, för att vi ska kunna särskilja dem åt tydligare och få en målbild 
av vad man vill uppnå. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på att-satserna, 3, 4 & 5. 

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 6
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

 Särskilt Yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-72  

Malmö stads befolkningsprognos 2023-2033 

Sverigedemokraterna noterar den utveckling och stora demografiska förändring som alltjämt 
fortsätter i Malmö. Samtidigt och med koppling till detta glädjande att vår nya regering kraftigt 
minskar invandringen till Malmö och Sverige. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 7

mailto:malmo@sd.se


Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 2023-06-07: Ärende 15. Miljöredovisning 2022 - Uppföljning av Miljöprogram för Malmö 
stad 2021-2030 

Redovisningen har fokus på det arbete som slutförts under 2022 eller pågår in i 
2023. Det är en bra rapport som belyser en rad viktiga aspekter. Den är mycket 
tydlig med att påvisa att flera områden går åt fel håll och att det krävs omfattande 
förändringar och krafttag. Rapporten är även mycket tydlig med att fastslå att kommande 
kommunala anslag tillsammans med Tidö-regeringens nedprioritering av klimat- och 
miljöpolitik kommer få oerhörda konsekvenser, både i närtid och för kommande 
generationer. Vi i Vänsterpartiet hade velat se en annan väg framåt både 
kommunalt och nationellt. 

Vi instämmer i stort med rapporten, dess många viktiga aspekter som tydligt redogör 
för inom vilka områden vi behöver arbeta mer. Men även om rapporten är övertygande och 
tydlig lyser verkliga resultat med sin frånvaro. Vi måste därför öka tempot, öka 
vår rådighet och ta rättighetsaspekternas orättvisor på största allvar. 
Vi i Vänsterpartiet vill se åtgärder som minskar orättvisorna vad gäller till exempel utsläppen 
i staden, då de högsta utsläppen uppstår i stadens mer välbärgade områden. De värsta 
förorenarna måste göra den största omställningen och betala vad det 
kostar! Flyg- och fordonstrafiken måste minska! 

Vi måste skapa förutsättningar för att alla kan leva hållbart, staden måste se till att 
det är lika lätt att göra rätt för alla, oberoende av var man bor och hur stor plånboken 
är. Gratis kollektivtrafik för alla skolbarn vore ett steg i denna riktning. 
Vi vill ha rådighet över vårt klimat och vår miljö, något vi kan uppnå genom gemensamt 
ägande av mark och av verksamheter med stor klimat- och miljöpåverkan. 
Vi vill se mer naturbaserade lösningar kopplade till våra mål, då dessa utgör den billigaste 
och effektivaste vägen framåt. 

Vänsterpartiet vill se mer förebyggande arbete, inte tekniska lösningar som leder till att vi 
fortsätter med ”business as usual”. Genom sådana åtgärder kan vi skapa de förutsättningar 
som krävs för en hållbar, rättvis och välfungerande stad för människa, klimat/miljö och 
kommande generationer. 

Malmö 2023-06-07 
Anders Skans (V)  Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 

Bilaga 8



Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-440 

Miljöredovisning 2022 - Uppföljning av Miljöprogram för Malmö stad 2021-
2030  

Miljönämnden har översänt rapporten Miljöredovisning 2022 – Uppföljning av Miljöprogram 
för Malmö stad 2021–2030 till kommunstyrelsen. Rapporten är en del av miljönämndens 
återkommande uppföljning och redovisar ett urval av indikatorer samt exempel på arbetet 
mot målen i gällande miljöprogrammet. Kommunstyrelsen föreslås lägga Miljöredovisning 
2022 – Uppföljning av Miljöprogram för Malmö stad 2021–2030 till handlingarna. 

SD Malmö har i fullmäktige ställt sig negativa till Miljöprogrammet. När Malmö stad upprättar 
ett mål att uppnå minst nettonollutsläpp fram till 2030 innebär det mindre kött och mjölk till 
äldre och barn, som får sin mat genom skolan och äldreomsorgen. Som många andra 
dokument som det politiska styret producerar är även miljöprogrammet bilfientlig då gång, 
cykel och kollektivtrafik prioriteras framför bilen. Vissa av exemplen är behjärtansvärda, 
medan andra exempel får negativa konsekvenser för Malmöbon i dess vardag och i livspusslet. 

Det står inte ett ord om inköp av närproducerade varor i miljöprogrammet, vilket är en av de 
åtgärder som skulle ha en stor positiv effekt och det framkommer inte ett ord om hur 
förtätningens negativa miljökonsekvenser bemöts, trots att förtätningen är ett av Malmös 
största miljöproblem idag. Med det sagt hade uppföljningen av Miljöprogrammet blivit 
annorlunda, i det fall närproducerade varor, förtätningens konsekvenser, samspelad trafik och 
en positivitet gentemot den allsidiga kosten i Malmö stads verksamheter hade ingått i 
Miljöprogrammet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp 
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 9
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Reservation 

Ärende 15: Miljöredovisning 2022 - Uppföljning av Miljöprogram för Malmö stad 2021-
2030 

Moderaterna och Centerpartiet delar många av målen som presenteras i Miljöprogrammet 2021-2030, men ser ett 
behov av en tydligare ansvarsfördelning, tydligare handlingsplaner samt stringens i styrdokument. Allt i syfte att 
Malmö kommun ska, till skillnad från tidigare miljöprogram, uppnå de utsatta målen.  

Därför yrkade Moderaterna och Centerpartiet att: 

• Nämnderna ska återkomma med konkreta förslag som redovisas för kommunstyrelsen för hur målen i miljöprogrammet ska
uppnås.

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 

Bilaga 10



Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 2023-06-07: Ärende 16. Redovisning av genomfört arbete 2022 enligt handlingsplan för 
arbetet 2019-2023 med att stärka Malmös roll som framtidens kuststad 

Vänsterpartiet finner att det är en mycket bra och välskriven rapport som ger god insikt i vad 
som genomförts, men att den lägger alltför stor vikt på vilka aktiviteter som genomförts och 
inte på utfallet av alla dessa, något vi hoppas kommer så småningom. Det är nödvändigt för 
att kunna utvärdera måluppfyllelsen. 
Men vi anser att allt arbete med framtidens kuststad måste uppgraderas, och inte bara 
arbetet utan hela stadens syn på havet som resurs. Vi måste därför snarast etablera fler 
hållbara verksamheter och även öka kunskapen hos Malmöborna om den nytta och den 
resurs som Öresund är på ett mer innovativt sätt. Redovisningen lyfter behovet av att öka 
naturpedagogiken, som vi anser vara är ett utmärkt sätt att involvera stadens medborgare. 
Ett sätt att göra detta vore att stödja och utveckla havsbruk, något som skulle engagera både 
enskilda odlare såsom grupper av odlare. Även stadens kockar skulle kunna involveras i 
arbetet med havets resurser för att utveckla ett bredare utbud av mat från havet, inte bara 
fisk och skaldjur. Det går att göra utsökta fiskpinnar även av sjögräs! 

Malmö 2023-06-07 
Anders Skans (V)  Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 

Bilaga 11



Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2022-1523 

Ansökan från Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund om extra 
ekonomiskt stöd  

Kommunstyrelsen ger föreningen Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund 125 
000 kronor i utökat bidrag för 2023. Sverigedemokraterna vill ge föreningen mer pengar än 
så. 

Föreningen Kvinnojouren Öresund och Ungdomsjouren Öresund finansieras av bidrag från 
stat och kommun. Föreningen har haft det tufft ekonomiskt på sistone och tvingats avveckla 
sina skyddade boenden samt säga upp sju av nio anställda. Idag arbetar två personer där, en 
kurator och en verksamhetssamordnare, anställda på 80 procent. 

Föreningen har ansökt om extra bidrag från Malmö stad på mellan 125 000 och 650 000 
kronor. Kommunstyrelsen beviljar det lägsta sökta bidraget på 125 000, vilket täcker lokalhyra 
och att de två anställda slipper att själva städa lokalerna vilket tar tid från deras primära 
uppdrag. 

Sverigedemokraterna föreslår att kommunen skjuter till ytterligare 200 000 kronor, vilket 
skulle innebära att föreningen även kan utöka nuvarande två tjänster till heltidsanställningar 
- på så sätt skulle de kunna hjälpa fler människor

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 12
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2022-996 

Ansökan från Internationella kvinnoföreningen i Malmö om ekonomiskt stöd 
för verksamhet för kvinnor på marginalen 

Internationella Kvinnoföreningen i Malmö (IKF) har inkommit med en ansökan om 
verksamhetsbidrag för åren 2023–2025 om 500 000 kronor årligen. Verksamhetsbidraget 
avses användas för att stärka kärnverksamheten där cirklar med olika teman erbjuds till 
utrikesfödda kvinnor. Kommunstyrelsens föreslås besluta att bevilja Internationella 
Kvinnoföreningen i Malmö 500 000 kronor för verksamheten 2023 med medel från 
kommunstyrelsens anslag förprojekt och utredningar. IKF anger följande resultat: 

Projektet Bakgrund till framtiden [mars 2021 och mars 2022] 46 kvinnor från 20 
länder. 35 % har blivit anställda, 37% har börjat en utbildning, och 28% är i utökade 
insatser (t ex. praktik, Rotary club, svensk språkträning). 
Projektet Business Navigation [2017 – 2019] 67 deltagare, där 33% av de 
utrikesfödda kvinnorna startat företag. 66% av kvinnorna gick vidare till fruktbara 
marknadsinriktade insatser. 
Projektet Carpe Sophia [2015 – 2018] Kvinnor från 21 länder. 62% erhöll anställning 

Malmöbornas skattemedel ska behandlas varsamt och med försiktighet. Resultaten är föga 
imponerande. Vad innebär ens ”fruktbara marknadsinriktade insatser”? Vi ser hellre 
exempelvis att pengar omfördelas till verksamheter som fyller en viktig funktion som är i 
behov av ekonomiskt stöd. Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till 
beslut. 

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Särskilt yttrande 

Kommunstyrelsen 2023-06-07 
Ärende 20. Uppdrag at undersöka möjligheterna till 
at ingå ett idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
mellan Malmö stad och Rädda Barnen för samverkan 
på Lindängen 
När uppdraget om att undersöka möjligheterna för en IOP med rädda Barnen på Lindängen 
gavs 2023-01-18 påtalade Moderaterna tillsammans med Centerpartiet i ett särskilt yttrande 
att vi är positiva till projektet, då vi ser den idéburna sektorns potential att nå ut och bidra till 
positiva förändringar i utsatta områden. 

Vi underströk samtidigt vikten av en tydlig målstyrning för verksamheten där Rädda barnens 
uppdrag tydligt definieras och förenas med mätbara mål för partnerskapet. 

Det är med besvikelse vi tvingas konstatera att i synnerhet det senare saknas i det 
föreslagna avtalet. Om inte verksamhetens effekter tydligt kan följas upp riskerar effekterna 
också att utebli. Detta vore mycket olyckligt, då det skulle vara bra för hela Malmö med en 
positiv utveckling på Lindängen. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2020-1375 

Uppdrag att undersöka möjligheterna till att ingå ett idéburet offentligt 
partnerskapsavtal (IOP) mellan Malmö stad och Rädda Barnen för samverkan 
på Lindängen  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts föreslår kommunstyrelsen att godkänna föreliggande 
förslag till idéburet offentligt partnerskapsavtal och uppdra arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen samt kulturförvaltningen att underteckna avtalet. Det handlar om 555,5 
tkr för år 2023, 1,925 mnkr för år 2024 samt 962,5 tkr för år 2025. 

Sverigedemokrater anser inte att det ska vara kommunens ansvar för att försöka 
informeramedborgare genom ”hälsofrämjare” för att dessa ska bli medvetna om exempelvis 
sin munhälsa och mat. Dessutom anser vi inte att vare sig resultaten eller 
uppföljningsmodellen visar eller ger några mätbara mål som ger evidens för att de ekonomiska 
medel som satsas i denna IOP ger bästa möjliga effekt, än om andra eventuella befintliga 
insatser är tillräckliga. ”Resultatet visar en stärkt självskattad hälsa, förbättrad fysisk och 
psykisk hälsa samt stärkt känsla av egenmakt” står det. Självskattning är alltid en dåtida 
överblick av stunden och ”upplevelsen” då, vilket inte nödvändigtvis behöver betyda att 
mönster har förändrats för en tid framåt i en positiv riktning. Osäkerheten ökar därmed i 
IOP:n. Det är varken rätt eller riktigt att Malmöbornas skattemedel används till sådana projekt. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på förslaget till beslut. 

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Vänsterpartiet 

Reservation 
Kommunstyrelsen 2023-06-07: Ärende 21. Malmöinitiativet - Malmö stad ska äga fjärrvärmen i Malmö 

Vänsterpartiet instämmer i argumenten och kravet i Malmöinitiativet. Vi anser att den 
viktiga infrastrukturen i vår stad ska ägas gemensamt. Vi föreslog att initiativet skulle bifallas, 
när det inte skedde så reserverar vi oss mot beslutet. 

Malmö 2023-06-07 
Anders Skans (V)  Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 
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   Särskilt Yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-602 

Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö – Slutrapport 

Kommunstyrelsen beslutade den 14 oktober 2020 att inrätta en tillväxtkommission för ett 
inkluderande och hållbart Malmö. Efter två års arbete överlämnar Tillväxtkommissionen nu 
sin slutrapport. Tillväxtkommissionen presenterar i rapporten rekommendationer och 
åtgärdsförslag inom områden som kommissionen bedömer är mest relevanta vad gäller 
Malmös huvudsakliga problem, utmaningar och möjligheter utifrån perspektivet inkluderande 
och hållbar tillväxt. Det handlar om insatser inom Näringsliv och entreprenörskap, 
Arbetsmarknad, Utbildning, Kommunal verksamhet och organisation samt 
Köpenhamn/Danmark och norra Tyskland. 

Sverigedemokraterna tackar kommissionen för det väl genomförda arbetet. Vi tar med oss 
många nya tankar, idéer och förslag. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Reservation 

Kommunstyrelsen 07-06-2023 
Ärende 23: Genomlysning av funktionsstödsnämndens ekonomi 

Funktionsstödsnämnden redovisar i genomlysningen år av underskott, vilket kanske egentligen även varit 
dessförinnan. Hade man tidigare inte haft medel till att balansera sista raden så kanske orsaken bakom 
kostnadsutvecklingen hade upptäckts redan år ett. 

Det är förvisso bra att förvaltningen har fått se över sin egen organisation och blivit medvetna om 
verksamhetens förutsättningar och innehåll med stöd av stadskontoret. Men genomlysningen saknar fortfarande 
intresse för nämndens faktiska ekonomi. En sammanställning av nämndens årsanalyser och volymer gör 
respektive partigrupp själv inför för varje budgetprocess och Moderaterna och Centerpartiets yrkande om att 
tillföra nyckeltal för att ge mer information blir ett faktum hösten 2022. Men dessa nyckeltal syns inte i denna 
rapport trots att de finns lättillgängliga i administrativa system.  

Sammanställt är i stället en väldigt omfattande beskrivning av LSS och en kvalitativ analys över området i 
praktiskt utförande. Förvisso med redogörelse av förutsättningar och yttre faktorer men samtidigt med ett stort 
avstånd till förvaltningens finansiella förehavanden vilket borde vara grunden för att i sin tur kunna ta fasta på 
skarpa åtgärder och äskanden för justerad ram, uppåt som nedåt. För detta krävs en sammankoppling mellan 
ekonomiskt resultat hos respektive sektion och malmöbornas måluppfyllnad av LSS därinom.  

Nettokostnadsavvikelsen har ökat årligen sedan 2018 och vi har i Malmö en färre andel malmöbor med insatser 
enligt LSS men synkront en högre kostnad per brukare. Eftersom fallet inte varit sådant i jämförelsekommuner 
finns där ett än större behov av att genomlysa förvaltningens ekonomi. Vi får befintliga siffror och konstaterande 
utan underlag och ställer oss frågan, varför ser siffrorna ut som de gör och hur påverkar det verksamheten i den 
brukarnära verksamheten? Moderaterna och Centerpartiet saknar revision av de faktiska siffrorna och den 
mätbara kvaliteten för brukare och personal, resultatet på enhets- och sektionsnivå.  

Var sker läckaget av medel och vad innebär det för uppfyllandet av goda levnadsvillkor, självbestämmande och delaktighet? 

Rapporten påvisar i förhållande till sänkt heltidsmått att ”detta kan ha genererat en kostnadsökning på 2022”. Ska 
vi som ansvarig nämnd kunna bedriva en kvalitativ verksamhet med balanserad ekonomi måste vi självklart veta 
om det är så eller ej. Även avseende omställningen till heltid skrivs det att denna ”sannolikt” påverkat 
kostnadsutvecklingen. Vi måste förstås veta om och hur för att i sin tur kunna ta höjd för detta när 
funktionsstödsnämnden budgeterar och äskar medel. Annars blir ramen skör och plastisk.  

Just frågan om heltidsmått och arbetstid är relevant för personalens arbetsförhållande och arbetsmiljö. Tesen 
utifrån forskning och erfarenhet torde vara att dessa faktorer påverkar den ekonomiska insatsen negativt men att 
det i sin tur skulle kunna kompensera resultatet med högre kvalitet och besparingar kopplat till ökad kontinuitet 
och välmående för malmöbon genom minskad sjukfrånvaro, övertid och timvikariat för personalen.  

Det skrivs även i genomlysningen att till följd av att fler personer med ett begränsat behov av stöd erbjuds andra 
insatser, kan andelen personer med ett utökat behov av stöd ha blivit större inom LSS-boenden och att ”detta 
kan i sin tur ha inneburit en ökad kostnad per brukare”. Vidare skriver man dock att boendestöd i stället för LSS-
boende bör motverka kostnadsökningar inom avdelningen över lag. Detta resultat ser vi dock ingen beräkning av 
och även om andelarna rent procentuellt skulle skifta så torde det ju då vara just så att resultatet balanseras. För 
om boendestöd påverkar kostnaderna positivt och dessa har ökat och anses vara en del av minskningen i 
gruppbostad så borde vi väl också se en minskning av kostnaderna och inte tvärt om. Detta är svar vi behöver ha 
för att kunna ta politiska beslut som påverkar människors rättigheter, och livsförhållanden.  
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Reservation 

Vi ställer oss också skeptiska till en del påståenden i genomlysningen där vi lämnas med information utan 
förklaring. Hur har man sett över kostsamma kvalitetssatsningar utifrån att de lämnas utan resultat. Vad har de 
kostat i praktiken och vilken kvalitet har de genererat? Efter så många år borde det väl generat ett positivt och 
synbart resultat eller hur har man annars kunnat införa kostnadsdrivande kvalitetssatsningar utan finansiering år 
efter år?  

Det är för oss förundransvärt att nämnden bedrivit verksamhet utan nyckeltal och kostnadsjämförelser vilket vi 
påtalat i alla år då detta är underlag som behöver delges för att vi ska kunna veta vad vi tar beslut om. 
Funktionsstödsnämndens ekonomi är resultatet av politisk styrning utan varken karta och kompass. Moderaterna 
och Centerpartiet kan inte ställa sig bakom fler äskande om medel utan att veta hur ekonomin ser ut och att där 
tillkommit åtgärder runt hur respektive chef ska veta hur man förhåller sig till budget i verkställandet av insatser. 
Risken är annars att ytterligare av malmöbornas medel tillförs och att dessa läcker ut ur det hål man här ännu inte 
uppmärksammat. När vi kan se det ekonomiska resultatet i det brukarnära arbetet kan vi också analysera hur 
kvaliteten uppfylls kopplat till fördelningen av resurser och när vi ser detta kan vi ta politiskt gynnsamma beslut 
för malmöbor med funktionsnedsättning, och deras personal. 

Moderaterna och Centerpartiet yrkade baserat på det ovan nämnda att ärendet skulle återremitteras till 
funktionsstödsnämnden med anmodan om att återkomma med en tydligare åtgärdsplan för att uppnå en budget i balans 
samt att komplettera genomlysningen med faktiska siffror nedbrutet i nyckeltal kopplat till avvikande kostnadsutveckling per enhet 
under genomlyst period.  

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2022-1504 

Genomlysning av funktionsstödsnämndens ekonomi 

Sverigedemokraterna instämde i Moderaternas återremiss och kommer följa upp vårt yrkande 
i fullmäktige. Funktionsstödsnämnens verksamhet har utvecklats till kommunens sorgebarn 
och det beklagar vi. Malmö stad behöver varje skattekrona till vår välfärd och därför måste vi 
säkerställa att vi som kommun är så effektiva och kostnadsneutrala som möjligt. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Vänsterpartiet 

Reservation 
Kommunstyrelsen 2023-06-07: Ärende 23. Genomlysning av funktionsstödsnämndens ekonomi 

Vänsterpartiet har tagit del av en gedigen genomlysning av funktionstödsnämndens 
ekonomi. Vänsterpartiet reagerar på flera skrivningar gällande att nämndens 
kostnadsutveckling behöver begränsas med syfte att nå en ekonomi i balans. LSS är en 
rättighetslagstiftning och Vänsterpartiet anser att det övergripande syftet bör handla om att 
skapa en balans mellan krav och resurser. Vänsterpartiet ifrågasätter även hur 
ställningstagandet att kostnadsutvecklingen måste begränsas hänger ihop med 
standardutvecklingen i samhället. Vid jämförelse med andra kommuner så tas det i 
genomlysningen inte heller hänsyn till hur funktionsrättsorganisationer i hela Sverige uttalar 
sig om hur LSS urholkas och rättigheter inskränks dag för dag i syfte att spara pengar. Vidare 
reagerade Vänsterpartiet även på en del skrivningar gällande tvångs- och 
begränsningsåtgärder där Vänsterpartiet önskar ett förtydligande om att dessa är 
olagliga. 

I genomlysningen presenteras rekommendationer men inte hur de avses genomföras 
eller av vem då uppdraget att göra genomlysningen delats av kommunstyrelsen och 
funktionsstödsnämnden. 

Vänsterpartiet yrkade i funktionsstödsnämnden därför på att "Genomlysning av 
funktionsstödsnämndens ekonomi" återremitteras och funktionsstödsförvaltningen 
återkommer till funktionsstödsnämnden med ett tydligare beslutsärende där 
rekommendationer som förvaltningen önskar genomföra är tydligt formulerade som 
separata beslutspunkter i form av att-satser samt att rapporten skrivs om där skrivningar 
gällande att "kostnadsutveckling ska begränsas" skrivs om till skrivelser med andemening att 
"uppnå en balans mellan krav och resurser" och i de fall olagliga tvångs- och 
begränsningsåtgärder beskrivs förtydligas att dessa åtgärder är olagliga.” 

Vi yrkade i kommunstyrelsen att ett förtydligande av ärendet görs så att det går att se vilka 
de verkliga skarpa besluten är. Detta ska göras innan ärendet avgörs. 

När vårt yrkande inte bifölls reserverade vi oss. 

Malmö 2023-06-07 
Anders Skans (V)  Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK 2023-82 

Rapport gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL och enligt 9 § LSS som inte 
verkställts inom tre månader 2023 kvartal 1.  

Ärendet gäller rapport av gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader där antalet 
rapporterade beslut enligt 9 kap LSS har minskat från 109 till 102 beslut samt att rapporterade 
beslut enligt 4 kap 1 § SoL har minskat från 103 till 98 beslut. 

Samtliga socialnämnder har haft gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader från 
dagen för beslut. 

Bland besluten sticker några ut mer än andra, där beslut kring kontaktperson ligger på 16 
månader och 2 dagar och ett mycket stort antal ligger mellan 16 och 4 månader. Oavsett anser 
vi att det är oacceptabelt att ärenden inte slutförs inom rimlig tid eller att ett nytt system 
arbetas fram för att kunna sortera bort ärenden som kommunen ej kan påverka. 

Detta är en del av servicen till kommuninvånarna och borde kunna hanteras och bli tydligare 
för politiker som fattar beslut.    

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Särskilt yttrande 

Kommunstyrelsen 2023-06-07 
Ärende 27. Ansökan från tekniska nämnden om 
objektsgodkännande för projekt 2.4 (3305) Malmö C 
inom MEX-linje 2, Storstadspaketet 
Vi moderater beklagar att planeringen kring centralen gör att hållplatslägena kommer bli 
väldigt utspridda och sträcker sig från Centralen till Gibraltargatan. Detta kommer medföra att 
det blir långa sträckor för resenärer för byte av transportslag. Vi hade hellre sett att man har 
en effektiv terminalfunktion vid centralen enligt principen ”Lasta-Lossa-kör” och valt en annan 
plats för reglering. Det är beklagligt att man inte tittat på lösningen Göteborg har valt som på 
ett yteffektivt sätt löst ett komplext transportnavsbehov. Vidare finns liknande lösningar till 
exempel vid Paddington station i London. 

Det är också bekymmersamt att Malmö stad saknar rådighet över den plats bakom Malmö C 
där det är tänkt att resenärer ska angöra för att hämta och lämna med hjälp av bil. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-611  

Ansökan från tekniska nämnden om objektsgodkännande för projekt 2.4 
(3305) Malmö C inom MEX-linje 2, Storstadspaketet  

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ärendet. Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
kommunstyrelsens beslut att lägga 74 miljoner kronor på att anpassa Malmö centralstation 
för stadens nya MEX-linjer. Det rör sig om det utbyggda linjenätet för de 24 meter långa 
superbussarna – samtliga fem MEX-linjer passerar området på och kring Malmö C. 
Sverigedemokraterna har redan från början varit emot jättesatsningen på de nya MEX-
linjerna, och väljer därför att reservera sig även mot denna del av utbyggnaden. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 23

mailto:malmo@sd.se


Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-737 

Ansökan från tekniska nämnden om objektsgodkännande för Hyllie Boulevard 
och Svågertorp, Storstadspaketet  

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ärendet. Kommunstyrelsen beviljar även 218 
miljoner kronor till byggandet av MEX-linje 10 delsträcka Hyllie. Det rör sig om en sträcka från 
Bollspelsvägen söder ut till Svågertorp. 

Vi säger nej, annat vore inkonsekvent av oss. Som sagt, vi har redan från början varit emot 
Storstadspaketet med den förtätning och det trafikkaos det medför. Därför reserverar vi oss 
även mot pengaflödet till denna delsträcka för superbussarna. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-605 

Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i Malmö, Dp 5644 

Stadsbyggnadsnämnden godkände vid sitt sammanträde den 26 april 2023 förslag 
tilldetaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i Malmö, Dp 5644. Planförslaget 
möjliggör uppförande av en bussdepå i syfte att klara den kommande utvecklingen och 
elektrifieringen av kollektivtrafiken i Malmö. Förslaget är att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta att anta detaljplanen för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp 
i Malmö, Dp 5644. 

Sverigedemokraterna Malmö vill med detta särskilda yttrande pålysa att Länsstyrelsen Skåne 
menar att planhandlingen innehåller felaktigheter gällande riksintresse för kulturmiljövården 
och myndigheten delar inte kommunens uppfattning om att det inte uppstår en betydande 
miljöpåverkan med hänvisning till inverkan på riksintresse för kulturmiljövården Foteviken-
Glostorp. Planområdet ligger i nära Lockarps kyrkby i ett fornlämningstätt område. 
Länsstyrelsens samlade bedömning är att det finns frågor som inte är tillräckligt utredda 
avseende riksintresse för kulturmiljö och riksintresse för kommunikationer, 
miljökvalitetsnormer för vatten, risk för översvämning, hälsa och säkerhet – buller, 
markföroreningar och risker för olyckor, elektromagnetiska fält och transformatorstationer 
och vibrationer varför planförslaget kan komma att prövas utifrån 11 kap. 10-11§§ PBL. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp 
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Särskilt yttrande 

Kommunstyrelsen 2023-06-07 
Ärende 31. Återrapportering uppdrag budget 2021 - 
Tekniska nämnden och Stadsbyggnadsnämnden 
ges i uppdrag att under mandatperioden påbörja 
processen med att bygga ett supercykelstråk 
Syftet med föreliggande utredning är att ta fram ett koncept för supercykelstråk innefattande 
såväl riktlinjer för infrastruktur som visuellt koncept anpassat till Malmö stad, samt påbörja 
processen med att bygga ett supercykelstråk. Moderaterna vill understryka att vi är mycket 
positiva till utbyggd cykelinfrastruktur i Malmö. Det är idag ett stort problem i Malmö att 
många cykelbanor inte är sammanknutna utan istället ofta upphör i osäkra trafikmiljöer. Detta 
måste förändras om cykling ska kunna stärkas som transportmedel i Malmö. 

Föreliggande rapport redogör för vad supercykelvägar i Malmö har som målbild, vilka 
kvaliteter som ska känneteckna supercykelvägarna, sammanfattade riktlinjer för infrastruktur 
och visuellt koncept, och en redogörelse för utbyggnad av Malmös första supercykelväg 
mellan Limhamn och Segevång i tre etapper och med vidare regionala förlängningar mot 
Lomma och Lund. 

I underlaget saknar vi däremot relevanta hänsyn till övriga trafikanter, inte minst till gående. 
På flera ställen i rapporten noteras att supercykelbanorna ska erbjuda gott om plats för säkra 
omcyklingar och möten. Som cyklist ska man kunna hålla sitt eget tempo, utan att hindra, 
eller hindras av andra. Vidare ska stråket erbjuda en så rät och gen cykelväg som möjligt, 
med så få stopp som möjligt och prioritet i korsningspunkter. Detta kan säkert fungera i våra 
ytterområden men vi har svårt att se hur det i praktiken ska fungera i de centrala delarna av 
Malmö. 

Vi vill därför med detta särskilda yttrande påpeka vikten av att gående, trots att en eller flera 
supercykelvägar dras rakt in i centrum, får behålla den prioritet som gående ska ha och att 
även cyklister på supercykelstråket får acceptera att både stanna och i övrigt visa hänsyn till 
gående. 

Hade större hänsyn tagits till de synpunkter som Moderaterna framlägger i detta yttrande 
hade det varit möjligt att både stärka cyklingen i Malmö och samtidigt värna gångtrafikanters 
förutsättningar att röra sig tryggt i staden. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) 
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Särskilt yttrande 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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   Särskilt Yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-457 

Återrapportering uppdrag budget 2021 - Tekniska nämnden och 
Stadsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att under mandatperioden påbörja 
processen med att bygga ett supercykelstråk  

Sverigedemokraterna ser fortsatt problem med den här typen av motorvägar inne i Malmös 
mer centrala delar. Cyklar idag och framför allt eldrivna cyklar framförs många gånger i väldigt 
höga hastigheter. Styret vill gärna avsmalna gator och sätter ut fartgupp för bilar. Syftet med 
detta är att sänka hastigheter och öka tryggheten. Samma eller liknande åtgärder är inte styret 
redo att införa när det gäller fartdårar på cykel. Klart är i alla fall att det framöver krävs ett 
helhetstänk kopplat till trygghet för gående eller personer som måste korsa cykelstråken. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 27

mailto:malmo@sd.se


Vänsterpartiet 

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 2023-06-07: Ärende 31. Återrapportering uppdrag budget 2021 - Tekniska nämnden och 
Stadsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att under mandatperioden påbörja processen med att bygga ett 
supercykelstråk 

Vänsterpartiet är generellt sett positivt inställda till förslaget om supercykelstråk men menar 
att rapporten borde vara tydligare. Utbyggnaden av cykelkorridorer måste bidra till målet att 
ställa om mobiliteten i Malmö till hållbara alternativ. Det betyder inte bara att cyklande görs 
mer attraktivt utan också ett betydligt mindre fokus på bilinfrastruktur i staden. Det framgår 
till exempel inte av rapporten vilka utrymmen som supercykelstråken kommer att utnyttja. 
Det borde vara självklart att det utrymme som är nödvändigt för utvidgningen av cykelbanor 
tas från biltrafik och körbanor, och inte på bekostnad av natur, gångbanor eller annan 
infrastruktur. 

Det framkommer inte heller tydligt i rapporten hur de fyra föreslagna etapperna i det första 
supercykelstråket åtskiljer sig från andra (icke-superstråk) cykelbanor. Vänsterpartiet vill att 
det ska vara tydligt att supercykelstråk framförallt ska ske på bekostnad av biltrafik och 
bilinfrastruktur, att det utrymme som behövs för sådana stråk uppnås genom att t.ex. 
ta bort parkeringsplatser eller inskränka gatuutrymme. 

Vi menar att cykelvägar som benämns supercykelstråk alltid ska anläggas i enlighet med den 
definition som anges i rapporten, att dessa ska erbjuda högsta kvalitet i alla avseenden för 
cyklisten, ska styra förvaltningens planering. Om inskränkningar för den samlade trafiken är 
nödvändiga ska supercykelstråk alltid ha företräde, dock inte på bekostnad av fotgängares 
säkerhet eller naturvärden. 

Malmö 2023-06-07 
Anders Skans (V)  Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 
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Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-116 

Ekonomisk prognos 2023 Malmö stad 

Ekonomisk prognos är årets första uppföljningsrapport. Den innehåller en prognos för Malmö 
stad vad gäller drift och investeringar samt hur detta påverkar kommunens ekonomiska 
ställning. I rapporten redogörs också för nämndernas avvikelser i förhållande till 
kommunbidraget och bolagens prognoser och budgetavvikelser presenteras. Dessutom ingår 
ett bokslut för perioden januari–april för Malmö stad (ej sammanställda räkenskaper).  

Det prognostiserade resultatet för kommunen 2023 uppgår till totalt +15 mnkr. Resultat efter 
balanskravsjustering uppgår enligt prognos till -12 mnkr. Genom att använda medel från 
resultatutjämningsreserven om 12 mnkr kommer kommunen att uppfylla kravet på 
ekonomisk balans. 

Sverigedemokraterna Malmö vill med detta särskilda yttrande påtala vikten av att 
prioriteringar måste göras inom kommunens verksamhet, där vi måste satsa på 
kärnverksamheten och inte spara in på, exempelvis, Malmös elever. För grundskolenämndens 
del står det att ”även övriga kostnader ses över och inköp beräknas ske i så liten omfattning 
som är möjligt för att uppnå en ekonomi i balans”. Osäkerheten är också stor, för egna 
boenden i hälsa-, vård- och omsorgsnämnden prognostiseras ett underskott på drygt 7 mnkr. 
Prognosen för boendena bygger på att nämnden erhåller statsbidrag motsvarande 15 mnkr 
för delade turer, som Socialstyrelsen inte har tagit beslut kring. Ett ytterligare exempel är 
funktionsstödsnämnden där det prognostiseras ett underskott om 175 mnkr, vilket är mycket 
bekymmersamt. Malmö stad måste prioritera rätt genom att sätta kärnverksamheten först. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp 
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Reservation 

Ärende 32: Ekonomisk prognos 2023 Malmö stad 

Under 2023 fick Malmös skolnämnder godkännande att spräcka budgeten för skolmat inom verksamheten från 
Malmös styrande partier. Detta i och med indikationer om att barn i Malmö i för många fall inte kan äta sig mätta 
hemma utan räknar med skolmaten som en stor del av sitt dagliga intag. Skolmaten är därför en otroligt viktig del 
av skoldagen för Malmös barn och är en grund för ett aktivt lärande och deltagande under skoltimmarna.  

Skolverksamheten i Malmö är hårt påverkad av inflationen. Med allt högre priser på mat, el och hyra under 2023 
liksom ett osäkert ekonomiskt läge 2024 måste vi som kommun vända på varje sten och i tidigt skede planera för 
tuffare tider. Speciellt då förutsättningarna för att nyttja sparade medel för en budget i balans 2024 kanske ej 
finns.  

Baserat på det ovan nämnda yrkade Moderaterna och Centerpartiet: 

Avslag på punkt 8 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut lydande: Kommunfullmäktige överför tillfälligt för år 2023 
4 mnkr från stadsbyggnadsnämndens ram för bostadsanpassningsbidrag till stadsbyggnadsnämndens ram. 

Att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med förslag på hur medel från 
kommunstyrelsens anslag till förfogande kan fördelas till grundskolenämnden. 

Att Kommunfullmäktige ger servicenämnden i uppdrag att återkomma med förslag på hur kostnaderna för skolmaten kan sänkas, 
utan att kvaliteten sänks, med en återrapportering på hur detta kan genomföras kommande verksamhetsår.  

Då vårt yrkande inte vann gehör, reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Vänsterpartiet 

Reservation 
Kommunstyrelsen 2023-06-07: Ärende 32. Ekonomisk prognos 2023 Malmö stad STK-2023-116 

I förslaget finn en att-sats som säger: 
2. Kommunfullmäktige ger funktionsstödsnämnden i uppdrag att fortsätta arbeta för
att begränsa årets underskott och säkerställa en långsiktigt hållbar ekonomi.
Vänsterpartiet yrkade avslag på denna att-sats för LSS är en rättighetslag som gör att
nämnden inte kan begränsa rättigheterna för att få budgeten i balans. Det är snarare så att
budgeten är för lågt satt, att uppmana till att begränsa underskottet är att uppmana att
bryta mot lagen.

Då vårt förslag avslogs reserverar vi oss mot denna del av beslutet. 

Malmö 2023-06-07 
Anders Skans (V) Tobias Petersson (V) 

Med instämmande av 

Sadiye Altundal (V) 
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   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-243  

Budgetskrivelse 2024 kommunstyrelsen 

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ett tillägg i budgetskrivelsen på sidan 3 och i följande 
stycke ”Kommunstyrelsen kommer under 2023 och 2024 arbeta vidare för att genomföra de 
uppdrag som finns inom mänskliga rättigheter och mot rasism samt handlingsplaner mot 
islamofobi, afrofobi antisemitism och svenskfientlighet. Detta arbete kommer fortsätta under 
2024 genom att handlingsplanerna och uppdragen realiseras.” 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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Reservation 

Kommunstyrelsen 2023-06-07 
Ärende 34. Fördelning av medel för att motverka 
segregation 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade att fördelningen av medel från KS anslag till 
förfogande ska strykas. 

Malmö stad måste växla från kortsiktiga projekt vars effekt är ringa till varaktigt hållbara 
budgetförutsättningar från välfärdens kärna. 

Den mest verkansfulla insatsen för att motverka segregation är att säkerställa att alla 
Malmös unga kan klara skolan. Detta har brustit genom at Malmös skolverksamhet under 
lång tid varit underfinansierad. Mot bakgrund av detta vill Moderaterna och Centerpartiet att 
grundskolenämndens budgetram höjs i syfte att möjliggöra tillräckliga resurser för att alla 
Malmös unga, oavsett socioekonomisk bakgrund, ska kunna lämna grundskolan med 
godkända betyg. Inget är en mer effektiv biljett till att senare kunna etablera sig på arbets- 
och bostadsmarknaden än detta. 

För att möjliggöra denna omfördelning yrkade Moderaterna och Centerpartiet på ett uppdrag 
med denna innebörd i samband med ekonomisk prognos, se ärende 32. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag 

Helena Nanne (M) Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 

Med instämmande av 

John Eklöf (M) Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-490 

Fördelning av medel för att motverka segregation 

Malmö stad har, genom stadskontoret, rekvirerat 22 200 700 kronor i statsbidrag från 
Socialstyrelsen. I kommunstyrelsens nämndsbudget för 2023 finns dessutom 15 000 000 
kronor avsatta i anslag till förfogande för att ”öka tryggheten och stärka delaktigheten i socialt 
utsatta områden”. Stadskontoret har bett stadens nämnder att inkomma med ansökningar 
där de beskriver vad och hur de vill bidra till ovan nämnda målsättningar. Nämndernas förslag 
finns som bilagor i detta ärende och omfattar drygt 44 000 000 kronor. Sammanfattningsvis 
föreslås att kommunstyrelsen antar fördelningen av medel om närmre 37,3 miljoner kronor. 

Sverigedemokraterna ser vissa av insatserna som bra och lovvärda, medan det finns andra 
insatser vi ser negativt på. SD Malmös ställningstaganden finns för respektive nämnd i 
respektive reservation eller särskilt yttrande. Vi ser även kritiskt på den röriga redovisningen 
som är gjord i ärendet. Vi hade hellre sett en tydligare redovisning av vilka insatser man 
beviljar belopp för, samt kostnaderna för dessa. Eftersom otydligheten är så pass stor är det 
bekymmersamt för oppositionen att göra korrekta omprioriteringar. Då en majoritet av de 
ekonomiska medlen är ett statligt bidrag väljer vi att låta nämnderna nyttja de rekvirerade 
statsbidragen, men att kommunens egen finansiering inte ska utgå. 

Med anledning av ovanstående yrkade vi avslag på delen gällande utdelning av 15 miljoner 
kronor ur kommunstyrelsens anslag för förfogande. 

Då vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 

Bilaga 34

mailto:malmo@sd.se


Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: STK-2023-818 

Förnyat samarbetsavtal mellan Malmö stad och World Maritime University 
(WMU)  

Som ett led i arbetet med att stärka Malmös roll som Framtidens kuststad och i anslutning till 
invigningen av WMU-SASAKAWA Global Ocean Institute vid World Maritime University 
(WMU) tecknades ett samarbetsavtal mellan Malmö stad och WMU i maj 2018. World 
Maritime Universitys kunskap och styrka som en internationell institution är till gagn för såväl 
Malmö som för övriga världen. Stadskontorets föreslår kommunstyrelsen att godkänna 
förslaget till förnyat samarbetsavtal. 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att godkänna samarbetsavtalet och att kommunstyrelsens 
ordförande ges mandat att underteckna samarbetsavtalet. 

Sverigedemokraterna Malmö är generellt positiva till WMU, det ska vara tydligt. Det framgår 
dock av förslaget till samarbetsavtal (svensk version) följande: 

Parterna avser också att använda den nya kunskapen för att stödja implementeringen av 
FN:s mål för hållbar utveckling, särskilt mål 11 om att göra städer och mänskliga 
bosättningar inkluderande, säkra, motståndskraftiga och hållbara och mål 14 om att 
bevara och hållbart nyttja oceaner, hav och marina resurser för en hållbar utveckling. 

Det vi däremot ser med viss fundersamhet på är det kursiverade i citatet ovan. Mål 14 är 
självskrivet, men hur WMU ska stödja implementeringen vad mål 11 är något otydligt. Det får 
mer än gärna redovisas hur de har arbetat med frågan inför ett nytt förnyat samarbetsavtal 
längre fram i tiden. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin 
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 
Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp 
Anders Pripp (SD) 
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   Reservation 
Kommunstyrelsen 
Ärendenummer: Ärende 38 

Nämndinitiativ från Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) om att 
tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet  

Sverigedemokraterna yrkande avslag på ärendet. I normalfallet avser vi hedra den 
överenskommelse som finns mellan gruppledarna när det gäller att bereda nämndinitiativ. 
Dock har vi noterat att övriga partier tidigare gjort detta i frågor som är av särskild vikt för 
dem. 

Vad gäller det framtida och möjliga förslaget från regeringen ska detta först utredas innan det 
ligger ett förslag på bordet. Det är rimligt att invänta den utredningen och regeringens förslag. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson
Magnus Olsson (SD) 

Anders Olin
Anders Olin (SD) 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson
Rickard Åhman Persson (SD) 

Anders Pripp
Anders Pripp (SD) 

2023-06-07 
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